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1. Opening

De VOORZITTER opent de vergadering.

2. Mededelingen

Mevrouw BRINK merkt op dat het ernaar uitziet
dat het Centrum Beeldende Kunst (CBK) einde-
lijk een goed onderkomen krijgt. Per 1 januari
2002 dient het CBK de huidige huisvesting ver-
laten te hebben en daarom stelt het college de
staten door middel van de brief die deze morgen
aan de commissieleden is overhandigd op de
hoogte van het plan dat het college met het CBK
heeft. Aan dat plan kan een aparte commissie-
vergadering worden gewijd, maar het zou ook
een mogelijkheid zijn om dit plan gelijk in de
statenvergadering te bespreken. Aanstaande
vrijdag 23 november 2001 zullen de statenleden
het statenvoorstel ontvangen.

De COMMISSIE spreekt unaniem de voorkeur
uit voor bespreking van dit plan in een extra
commissievergadering voorafgaand aan de sta-
tenvergadering. Die commissievergadering zal
plaatsvi nden op woensdag 5 december 2001.

3. Verslag van de vergadering van
17 oktober 2001

Het verslag wordt conform ontwerp goedgekeurd
en vastgesteld.

4. Ingekomen stukken

4.1. Notitie Landbouw en zorg, een gezonde
combinatie, stand van zaken oktober
2001, toegezonden bij brief van gede-
puteerde staten van 22 oktober 2001,
kenmerk 42/6.12/2001009455

De heer GAASBEEK merkt op onder leiding van
de gedeputeerde een zorgboerderij te hebben
bezichtigd. Spreker vindt dit een bijzonder goede
ontwikkeling en heeft daarover voorliggende
notitie ontvangen. Hij vindt dat op de ingeslagen
weg door moet worden gegaan.

De heer IETSWAART ondersteunt de opmerking
van de heer Gaasbeek. Spreker neemt aan dat
er nog een evaluatie van de resultaten van de
zorgboerderijen zal plaatsvinden. Uit de brief
kreeg hij de indruk dat de financiële bijdrage aan
de eigenaren van de zorgboerderijen niet hele
maal goed is geregeld. Is die indruk juist?

Mevrouw NIEUWENHUIZEN merkt op dat de
zorgboerderijen ook in de toekomst een zekere
ondersteuning nodig hebben. Het gaat hier ech-
ter om een incidentele bijdrage. Hoe gaat dit in
de toekomst verder? Bij zorgboerderij Dunkers
Goed gaat het om fase-4-cliënten. Het gaat hier
toch om geestelijk en lichamelijk gehandicapten?
Hoe zit dit?

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat in de Nota
Landbouw en zorg staat voor welke doelgroepen
deze bestemd is en dat zijn niet alleen mensen
met een geestelijke of verstandelijke handicap.
Het is ook bestemd voor zeer moeilijk opvoedba-
re kinderen of mensen die arbeids-toeleiding
nodig hebben. In de nota staat ook precies ver-
woord hoe de financiering is geregeld en con-
form die nota zal dan ook worden gehandeld. Als
het gaat om de financiële bijdrage voor toekom-
stige ondersteuning dan staat er in dit stuk ve r-
meld dat zal worden gekeken hoe dit op een
goede manier gedaan kan worden. Het zou kun-
nen zijn dat de ondernemer het zelf moet bekos-
tigen, maar het kan ook dat er redenen zijn om
het project in de toekomst zonder meer goed te
laten verlopen en het daarom als provincie mee
te financieren. Het gaat spreekster te ver om
daar nu al een keuze in te
maken, want een en ander dient eerst nader
onderzocht te worden.

4.2. Brief van gedeputeerde staten van
29 oktober 2001, kenmerk
43/6.6/2001009702, inzake voortgangs-
bericht diverse welzijnsaangelegenhe-
den

Mevrouw SMILDE complimenteert het college en
de ambtenaren, want het is erg plezierig dat nu
deze rapportage voorligt. In de provincie Gronin-
gen is er een fraai boekje getiteld "Voortgangs-
rapportage 2000" verschenen. Zij neemt aan dat
het college dit al kent. Is het een idee om ook
een dergelijk boekje in Drenthe te laten verschij-
nen, zodat het provinciale welzijnsbeleid breder
bekend wordt?

De heer IETSWAART ondersteunt de opmerking
van mevrouw Smilde. Er is echter sprake van
een aantal stimuleringsmaatregelen en deze zijn
eindig. Wat wordt er vervolgens structureel ge-
daan?

Mevrouw BRINK dankt de commissie voor de
uitgebrachte complimenten. Spreekster vindt het
ook een goede manier om de commissie op de
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hoogte te stellen van verschillende zaken, want
spreekster heeft een portefeuille waarin niet
steeds iets aan de hand is en waar de voortgang
goed kan worden gemeld door middel van de
voorliggende brieven.
De stimuleringsregeling waar D66 over sprak
vertaalt zich ook in de meerjarenbegroting.
Commissieleden zullen daar steeds op deze
manier van op de hoogte worden gesteld.
Spreekster zal kijken of de door de provincie
Groningen gehanteerde voortgangsrapportage
ook voor de provi ncie Drenthe geschikt is.

5. IPO-aangelegenheden

De heer GAASBEEK merkt op dat in de weekbe-
richten van het Interprovinciaal Overleg (IPO)
zaken staan waar hij wel wat meer over zou wil-
len weten, aangezien dit mogelijk belangrijke
ontwikkelingen kunnen zijn. Hoe dienen de sta-
ten om te gaan met de in de weekberichten ge-
noemde zaken? Dienen deze punten in de
klankbordgroep te worden besproken? De staten
dienen ook iets af te spreken omtrent de proce-
dure die wordt gehanteerd bij de behandeling en
bespreking van zaken die in het IPO-weekbericht
staan. Moeten deze zaken in de commissie wor-
den besproken of kunnen hierover vragen wor-
den gesteld aan de IPO-ambtenaar in het pro-
vinciehuis? Hoe moet de commissie daarmee
omgaan?
Met betrekking tot het besturingsmodel ambu-
lancevervoer vraagt hij wat er wordt bedoeld met
zogenaamde publieke borging daarvan. Er is
voorts een adviescommissie totstandgekomen
voor zorg, cultuur en sociale vraagstukken.
Vooral dat laatste onderdeel interesseert hem
nogal. In hoeverre heeft de provincie Drenthe te
maken met die adviescommissie van het IPO?

Mevrouw SCHIPPER antwoordt als lid van de
klankbordgroep dat als een van de statenleden
een inhoudelijke vraag heeft met betrekking tot
IPO-aangelegenheden altijd de voor het desbe-
treffende onderwerp verantwoordelijke ambte-
naar van het IPO kan worden gebeld teneinde
informatie te verstrekken. Op de internetsite van
het IPO zullen op termijn ook de onderliggende
inhoudelijke stukken worden gepubliceerd, zodat
iedereen kan lezen wat er tijdens de bijeenkomst
is besproken.

De VOORZITTER stelt voor dat indien commis-
sieleden vragen hebben bij bepaalde punten die
in het IPO-weekbericht staan, deze gewoon

gesteld kunnen worden aan de gedeputeerde
tijdens de commissievergaderingen. Indien deze
vragen niet direct beantwoord kunnen worden,
zal beantwoording in het verslag of tijdens de
eerstvolgende commissievergadering plaatsvi n-
den. Ook bestaat de mogelijkheid dat al tussen-
tijds op de internetsite van het IPO bepaalde
antwoorden op vragen worden gegeven.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat zowel zijzelf
als mevrouw Brink zitting heeft in de advies-
commissie van het IPO waar de heer Gaasbeek
op doelt. In die commissie worden vraagstukken
besproken die een gezamenlijk belang verte-
genwoordigen van de provincies richting de lan-
delijke politiek en de Vereniging van
Nederlandse Gemeenten (VNG). In die commis-
sie wordt ook gesproken over ambulancever-
voer. Landelijk wordt momenteel gekeken hoe de
ambulance beter kan worden gepositioneerd in
Nederland. Zo dient niet langer de financiering bij
de ene partij te liggen en de planning bij de an-
dere partij en dient voorkomen te worden dat
heel veel vervoerders in één regio actief zijn. In
Drenthe is dat probleem overigens al opgelost
doordat er één Regionale Ambulance Voorzie-
ning (RAV) en één vervoerder is. Een van de
angels die er voor het overige in zit is dat plan-
ning en financiering in één hand gebracht moe-
ten worden. Op zich is dat heel
effectief en lovenswaardig, maar waarvoor ge-
waakt moet worden is dat niet het publieke be-
lang, de openbaarheid en de borging, zoals deze
worden gegarandeerd door participatie van het
openbaar bestuur, in gevaar komen. Het IPO is
dan ook bezig het openbaar bestuur een duide-
lijke rol te geven in het ambulancevervoer. Dat
gebeurt op dit moment door vaststelling van het
regionaal ambulanceplan. Dat plan wordt door
het college vastgesteld. De provincie vindt het
geen probleem om zowel de financiering als de
planning van het ambulancevervoer over te ne-
men, maar daar zijn met name de zorgverzeke-
raars en de minister op tegen. De provincie is
dus bezig het publieke belang zoals dat door het
openbaar bestuur wordt vertegenwoordigd een
plaats te geven in het ambulance-vervoer.

Mevrouw BRINK merkt op dat op verzoek van de
VNG wederom het koepelconvenant biblio-
theekwerk is uitgesteld tot half december 2001.
Dat betekent dat het Drentse voorstel voor een
bibliotheekplan in januari in het college komt
voor te liggen en op 27 februari 2002 in de com-
missievergadering. Spreekster vindt dat niet
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voorafgaand aan de ondertekening van het con-
venant dient te worden gesproken over wat er in
Drenthe allemaal gaat gebeuren. Eerst dient het
convenant te worden getekend en dan kan er
gepraat gaan worden. Zoals het er nu naar uit-
ziet, zal half december 2001 het koepel-
convenant tussen de drie partijen getekend wor-
den en spreekster gaat ervan uit dat dit zonder
meer zal plaatsvinden. Vandaar dat de behande-
ling van het Drentse plan even is uitgesteld.

6. Rondvraag

De heer ZOMER vraagt naar de Nota festival-
beleid. Nog deze middag komt de gang van za-
ken rondom die nota in de Statencommissie
Bestuur, Financiën en Economie aan de orde.
Spreker is er steeds van uitgegaan dat het oude
beleid ten aanzien van festivals nog steeds
vigerend is totdat het nieuwe beleid is vastge-
steld. Hij vraagt of die constatering juist is.

Mevrouw BRINK antwoordt dat dat juist is. Op
6 december 2001 zal er een overleg plaatsvin-
den met de verschillende festivalorganisatoren
en zoals het er nu naar uitziet zal in de commis-
sievergadering van februari 2002 opnieuw de
Nota festivalbeleid worden behandeld. Dan zal er
verder worden gesproken over dit onderwerp.

De heer BOMHOF merkt met betrekking tot de
herschikking vmbo op dat er aan het begin van
het jaar 2001 een discussie is gevoerd over een
tweetal aanvragen, te weten van het Morgenland
College en van het AOC Terra. Deze aanvragen
zijn van adviezen voorzien en naar de minister
van onderwijs, cultuur en wetenschappen
(OCenW) gestuurd. Spreker heeft vernomen dat
de minister de aanvragen niet heeft gehono-
reerd. Waarom zijn die aanvragen geen van
beide gehonoreerd? Wat gaan de colleges van
bestuur van het Morgenland College en AOC
Terra nu doen? Hebben zij al nagedacht over
een intensieve vorm van samenwerking om in
2002 tot een nieuwe opleiding te komen?

Mevrouw BRINK antwoordt dat de herbereke-
ningsprognose van het ministerie ruim onder de
prognose van de scholen lag en iets onder de
prognose van de provincie. Het AOC Terra heeft
de aanvraag ingetrokken, zodat de minis-

ter daarover geen uitspraak heeft hoeven doen.
De kansen voor vestiging van het vmbo-groen in
Hoogeveen zijn dus verkeken. Spreekster heeft
wel met de scholen in Hoogeveen gesproken en

heeft daar op samenwerking aangedrongen.
Daar het een nogal ingewikkelde procedure is, is
het wellicht zinvol om de commissieleden hier-
over een brief te doen toekomen waarin precies
staat wat de prognoses waren en hoe het zat
met de 120 dan wel 260 leerlingen. De commis-
sie krijgt van het college aldus informatie hier-
over (zie bijlage 1).

De heer GAASBEEK merkt op dat de Stichting
Taalpodium Emmen een van de provinciale sub-
sidie-instellingen is. Deze stichting heeft recente-
lijk haar twaalfde Taaltheaternacht gehad. Spre-
ker is daar ook geweest en het was een bijzon-
der enerverende nacht. Naast aandacht voor het
Nederlands was er ook veel aandacht voor het
Drents als regionale taal. Spreker heeft daar
gesproken met enige Drentse schrijvers en deze
merkten op dat toen de Taaltheaternacht pas
begon, Drenten de mogelijkheid hadden om in
het Nederlands of in het Drents een stuk te
schrijven en dat op die avond konden voorlezen.
Nu is dat verdwenen en dat vindt de Stichting
Taalpodium Emmen eigenlijk wel jammer. In
hoeverre voert het geven van subsidie aan een
stichting tot de mogelijkheid dat er een advies
kan worden gegeven om daar de burger wat
meer bij te betrekken?
Spreker merkt op dat Theater te Water ook een
van de subsidiënten is. Het viel spreker tijdens
een van de opvoeringen van Theater te Water op
dat er een enorme belangstelling voor is. De
belangstelling is geweldig gegroeid bij de jeugd
en kwalitatief is het stuk bijzonder goed.
Spreker gaat dan ook akkoord met continuering
van de subsidieverstrekking aan Theater te
Water.

Mevrouw BRINK antwoordt dat er altijd voorzich-
tig moet worden omgegaan met opmerkingen uit
de massa. Spreekster zit niet in het bestuur van
de Taaltheaternacht en dat hoefde gelukkig ook
niet. Jaarlijks spreekt zij met het bestuur van
Theater te Water over de voorgenomen plannen
en zij zal de suggestie van de heer Gaasbeek
meenemen. Theater te Water krijgt subsidie en
erg veel waardering, hetgeen zich uit in de ve r-
strekking van een subsidie van de kant van de
provincie.

De heer NIEMEIJER heeft geconstateerd dat in
de Taaltheaternacht het Drents niet eens zozeer
wordt gewaardeerd. Het accent van deze nacht
lag dan ook duidelijk op het Nederlands en het
Drents werd er min of meer bij aangehaakt.
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Mevrouw CEELEN merkt op dat in de afgelopen
week iedereen kon lezen dat de psychiatrie in
Nederland nou niet bepaald van een behoorlijk
niveau is. Voorts is er vorige week een symposi-
um geweest waarin een rapport van het Trim-
bosinstituut is neergelegd, waarin een van de
zes psychiatrische ziekenhuizen en het zieken-
huis van Drenthe voorkwamen. Spreekster merkt
op dat twee jaar geleden in september 1999 de
Regiovisie Geestelijke Gezondheidszorg (GGZ)
werd ontvangen. Daarin stonden twee doelstel-
lingen, te weten het vergroten van de samen-
hang en de vermaatschappelijking van de zorg
voor langdurig zorgafhankelijken. Nu blijkt de
voorliggende doelgroep reeds de grootste klap te
hebben opgevangen, waarbij er geen sprake
meer is van zorg, maar van regelrechte ver-
waarlozing. De vraag is wat bijvoorbeeld het
college en de staten na september 1999 nog
hebben teruggekregen van de vijf participanten.
Hoewel de vijf participanten een eigen verant-
woordelijkheid hebben, kan niet altijd alleen
maar met de vinger naar Den Haag worden ge-
wezen. De provincie heeft hierin immers ook een
eigen verantwoordelijkheid. Dit klemt temeer nu
de doelstellingen in de regiovisie staan. De vraag
is voorts welke overlegvormen er nog zijn. De
laatste twee jaar heeft de provincie namelijk he-
lemaal geen overleg meer gehad. Wat is er sinds
twee jaar met de doelgroep van
langdurig zorgafhankelijken gebeurd?

Mevrouw DE VRIES heeft geconstateerd dat in
de desbetreffende artikelen in de pers met name
met de vinger naar Den Haag wordt gewezen als
het gaat om de onbetrouwbaarheid als ge-
sprekspartner. In de regiovisie GGZ staat een
aantal actiepunten waar de vinger bij gehouden
wordt. Als het gaat om de inhoud van de zorg
dan heeft de provincie daarin geen taak. Als het
gaat om het kunnen leveren van goede zorg, dan
is de provincie alert in een situatie dat de zorg
zich niet op een aanvaardbaar niveau bevindt.
De provincie overlegt regelmatig met meerdere
participanten en dus ook met de GGZ. Met de
GGZ zit de provincie echter niet het vaakst aan
tafel. Verschillende zaken worden dan op be-
stuurlijk niveau besproken en op ambtelijk niveau
vindt in het kader van de regiovisie ook frequent
overleg plaats.

Mevrouw SMILDE merkt op dat de commissiele-
den een brief van het Regionaal Patiënten-/
Consumentenplatform (RPCP) hebben ontva n-
gen waarin de aandacht wordt gevraagd over de
met enige regelmaat in de provincie Fryslân te-
rugkerende bijeenkomst waar spreekuur wordt
gehouden door statenleden voor uitkeringsge-
rechtigden. Is daar in de provincie
Drenthe ook behoefte aan? Het CDA staat daar
heel positief tegenover. Hoe denken andere
fracties daarover? Kan het college dit voorstel
verder uitwerken?

Mevrouw DE VRIES antwoordt de brief op zich
niet te kennen, maar zij heeft begrepen uit de
vraag van mevrouw Smilde dat de uitkeringsge-
rechtigden de statenleden vragen om hen een
keer te bezoeken. Het is dan aan de commissie
of deze op die uitnodiging in wil gaan.

De VOORZITTER concludeert dat deze brief in
de diverse fracties wordt besproken en dat deze
in de commissievergadering van 5 december
2001 op de agenda kan worden gezet zodat
deze dan kan worden besproken.

7. Statenstuk 897, Nota sport 2002-2004
en de nadere brief van gedeputeerde
staten van 14 november 2001, kenmerk
46/6.12/2001010597

De heer PRINSEN geeft aan dat sport goed is
voor lichaam en geest, dat het helpt de persoon-
lijke grenzen te ontdekken en dat het helpt bij
participatie en integratie. Veel mensen beleven
dan ook plezier aan het bedrijven van sport in
georganiseerd of ongeorganiseerd verband.
Sport is tevens een belangrijk onderdeel van het
verenigingsleven in Drenthe en die verenigingen
zijn de ruggengraat van sport in deze provincie.
Ook dienen de 30.000 vrijwilligers niet te worden
vergeten die zich iedere dag weer inspannen om
het sporten in de provincie Drenthe mogelijk te
maken. De keuze is gemaakt voor breedtesport,
alsmede voor enkele specifieke doelgroepen in
het bijzonder zoals ouderen, jongeren, allocht o-
nen en gehandicapten. Met name bij deze doel-
groepen dient de deelname aan sport te worden
gestimuleerd. Met deze keuze voor de breedte-
sport dient niet de topsport geheel uit het oog te
worden verloren.
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Topsport is ook belangrijk en topsporters vormen
degenen die voor de breedtesport een aan-
zuigende werking kunnen hebben. Zij zijn dege-
nen die de boodschap kunnen uitdragen dat
sport belangrijk en leuk is. Dat er verder geen
beleid wordt gemaakt voor topsport staat daar
verder los van. Talent is er genoeg in Drenthe in
de vorm van individuele sporters die uitblinken in
discipline en sportclubs die het erg goed doen en
behoren tot de topamateurclubs van
Nederland. De PvdA is blij dat de sporttalenten in
Drenthe worden gesteund met een bijdrage van
ƒ 30.000,-- voor het Olympisch Steunpunt
Noord-Nederland (OSNN). Naast het feit dat
deze talenten belangrijk zijn voor de uitstraling
van de sport is van groot belang dat sport voor
hen een uitdaging blijft en dat het talent kan blij-
ven groeien. Spreker is tevens van mening dat
de provincie en haar partners zich zullen moeten
gaan inspannen om initiatieven op het gebied
van sportevenementen te steunen. Topamateur-
verenigingen die een sportevenement willen
organiseren moeten die mogelijkheid krijgen met
financiële steun van de provincie, indien het ge-
meenteoverstijgende evenementen betreft. Ei-
genlijk zou daar een apart budget voor moeten
komen. Het is belangrijk voor de sportuitstraling
voor Drenthe en voor de uitstraling van Drenthe
als provincie. Deze nota is totstandgekomen in
samenwerking met de belangrijkste partners op
dit gebied, namelijk de sportwethouders uit de
diverse gemeenten, SPORTDrenthe en de
woordvoerders inzake sportaangelegenheden
van de diverse statenfracties. Deze nota wordt
dan ook breed gedragen en is een voorbeeld van
vraaggestuurd werken door de provincie. Hij is
blij dat het beleid er in dit kader op is gericht om
in de toekomst nog intensiever samen te gaan
werken met de Drentse gemeenten. Hij hoopt dat
met het beleid zoals dat nu is uitgestippeld de
sportdeelname in Drenthe zal toenemen en dat
de provincie zich zal gaan inzetten voor sport-
deelname door die groepen voor wie het juist zo
belangrijk is.

De heer BOMHOF merkt op dat sportbeleid pri-
mair gemeentelijk beleid is. Het valt spreker op
hoeveel moeite het kost om gemeenten over de
streep te trekken voor het aanvragen van een
subsidie bij het Ministerie van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport (VWS). Volgens de concept-
nota zijn drie gemeenten ondanks ondersteuning
van SPORTDrenthe nog niet zover en vier ge-
meenten hebben pas kortgeleden de subsidie

aanvraag ingediend. Er moet dus nog flink wat
massagewerk worden verricht willen de aan-
vraag dan wel de projecten van de grond komen.
Positief is dat vijf gemeenten al wel subsidie
hebben ontvangen en ook over een sportbeleid
beschikken. De indruk bestaat echter dat ge-
meenten moeilijk in beweging zijn te brengen wat
ook blijkt uit de geringe respons op de concept-
nota. Alleen de gemeente Meppel heeft erop
gereageerd.
Extra inzet door SPORTDrenthe is dus geen
overbodige luxe, maar die moet wel gericht wor-
den ingezet. Deze extra inzet zal niet voldoende
effect sorteren als er voor het sportbeleid, dat de
provincie wenst te stimuleren, niet genoeg
draagvlak is. Met name de prioriteit voor de
doelgroepen in het provinciaal breedtesportbe-
leid moet aansluiten bij de beleving van de ver-
schillende gemeenten en sportverenigingen. De
VVD-fractie kan zich voorstellen dat daar soms
anders over gedacht wordt, omdat uit de praktijk
blijkt dat betrokken partijen, zoals gemeenten,
sportverenigingen en doelgroepen, zich vaak zelf
kunnen redden.
Ouderen die willen bewegen melden zich vaak
aan bij een plaatselijke sportvereniging of orga-
niseren zelf wat in het dorpshuis. Jongeren
sporten vaak tot de leeftijd waarop de disco hen
in de nachtelijke uren meer plezier en
lichaamsbeweging verschaft en ze gaan later
weer sporten om gezellig onder kameraden te
kunnen vertoeven. Allochtonen die willen voet-
ballen en die dat via het Centraal Orgaan opvang
asielzoekers (COA) en het gemeentelijk wel-
zijnswerk kenbaar maken, zullen bij de
lokale sportvereniging niet gauw voor een ge-
sloten deur komen te staan.
Enfin, met deze voorbeelden wil de VVD-fractie
maar aangeven hoe betrekkelijk het stimuleren
van breedtesport is en hoe gericht die moet wor-
den ingezet. Desondanks stemt de VVD- fractie
in met de cofinanciering van de rijksstimulerings-
regeling, waarvoor deze nota als basis dient. De
nota heeft daarmee tevens zijn beperkingen,
omdat daarin geen provinciale visie is vervat
over andere activiteiten dan de breedtesport en
het daarmee samenhangend beleid. De BVO
Emmen, het Concours Hippique Zuidlaren of de
TT Drenthe lezen in de nota niets over een pro-
vinciale visie. Het ontbreken van een visie zal
ook bestuurders van topamateurverenigingen
zoals bijvoorbeeld Achilles, Sudosa, DOS 41 en
de Treffers, als eerste opvallen. Wellicht krijgen
dergelijke verenigingen in een later stadium nog
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een herkansing, want deze sportactiviteiten be-
tekenen toch heel wat voor Drenthe. Ondanks de
beperkingen stemt de VVD-fractie in met de
breedtesportnota en in die zin is het oordeel van
de VVD-fractie niet anders dan het voorlopig
oordeel over de voorafgaande sportnotitie. Wel
vindt hij de voorgestelde projecten in de bijlage
soms wel erg vaag
en soms overlappen deze elkaar, zoals bijvoor-
beeld bij ouderen en gehandicapten. Bij de uit-
werking door SPORTDrenthe moet daar nog
eens goed naar gekeken worden. Er zit ook een
project bij waarvoor de provincie al heeft betaald,
namelijk de Vliegende Leerkracht, waarvoor
begin 2001 ƒ 60.000,-- voor drie jaar beschik-
baar werd gesteld. Voorts rijst de vraag of deze
projecten zijn voortgekomen uit de behoefte in
het veld of dat deze projecten zijn geformuleerd
door het beleid. Een gedegen veldinventarisatie
ontbreekt en dat doet vermoeden dat er eerder
sprake is van een aanbodgestuurde dan een
vraaggerichte aanpak. De VVD- fractie is daar
niet gecharmeerd van en het spoort dan ook niet
met het afgesproken cultuur- en welzijnsbeleid.
Hij vraagt dan ook om enige uitleg van het colle-
ge hieromtrent.
Vanwege de betrekkelijke meerwaarde van het
stimuleren van de vier doelgroepen binnen het
provinciaal welzijnsbeleid, wil de VVD-fractie
voorstellen om de breedtesportaanpak verder te
verbreden dan de internationale sportevene-
menten voor gehandicapten die de conceptnota
op pagina 16 noemt. Het gaat spreker om het
extra stimuleren van de jeugd door het organise-
ren van aansprekende toernooien die het idool-
idee tot uitdrukking brengen (denk aan het "An-
ton Geesink-effect" in de zestiger jaren!) of die
de Drentse jeugd zelf in beweging brengt, bij-
voorbeeld door het organiseren van Drentse
jeugdkampioenschappen.
Om de bestaande verenigingen hierin te onder-
steunen - en dat moet binnen het voorgestelde
breedtesportbudget - verzoekt spreker het colle-
ge een extra project toe te voegen aan de bijlage
van de nota. In dat project moeten dit soort mo-
gelijkheden voor sportevenementen worden uit-
gewerkt en de voorstellen daaromtrent dienen
later te worden voorgelegd aan de statencom-
missie. Hij verwacht dat deze voorstellen tevens
aantoonbare promotionele waarde zullen hebben
voor het imago van Drenthe en in dat kader past
het project ook prima in het bestuursprogramma
"Besturen in balans".
Over de andere voorstellen kan spreker kort zijn
in de zin dat hij akkoord gaat met de uitbreiding
van de sportinfrastructuur in de vorm van het

Sportservicepunt, de ontwikkeling van jong
Drents sporttalent in de vorm van een financiële
bijdrage aan het OSNN en het in beeld brengen
van de sportontwikkelingen in de vorm van de
Sportmonitor. Tot slot resteren er nog twee op-
merkingen van financiële aard. Uit de Sportnota
wordt - behalve de ƒ 30.000,-- voor het OSNN -
niet duidelijk welke bedragen aan de vier overige
onderdelen van de nota zullen worden besteed
(samenwerking/ondersteuning gemeenten,
sportmonitor, projecten breedtesport, uitbreiding
sportinfrastructuur). Als dat niet op voorhand
globaal duidelijk is, kan ook niet worden nage-
gaan welke onderdelen en projecten er in de
komende drie jaar zullen worden gerealiseerd.
Voorts zijn er in de begroting drie bedragen die
in kleine mate afwijken van de Beleidsbegroting
2002; het gaat daarbij om bijdragen voor de
Stichting Paardrijden Gehandicapten Wester-
bork, NEBAS en het krediet Sportstimulering.

De heer ZOMER merkt op dat dertienjarigen in
Drenthe niet worden gestimuleerd om te sporten.
Dat blijkt althans niet uit de opsomming van pro-
jecten. De soep zal echter wel niet zo heet wor-
den gegeten als ze wordt opgediend en in die zin
zal er best iets worden georganiseerd voor deze
leeftijdscategorie. Hij staat positief tegenover
deze Nota sport 2002-2004, maar hij heeft nog
wel enige opmerkingen. Het college heeft naar
zijn mening de stimuleringsregeling breedtesport
van het Rijk goed opgepakt en gekeken wat er in
Drenthe mee kan worden gedaan. De vraag die
daarbij gesteld moet worden is in hoeverre het-
geen in deze nota staat nu vraaggestuurd beleid
is. De PvdA was daar
positief over en de VVD wat negatiever. Spreker
stelt echter ook nogmaals de vraag in hoeverre
het om vraaggestuurd beleid gaat, zoals dat is
afgesproken in de nota "Schaduwen vooruit".
Deze nota is wel ter becommentariëring naar
diverse instanties gestuurd en er is door die in-
stanties wat mager op gereageerd. Wie zijn nu
de partijen die in de fase van de inventarisatie
van de vraag hun inbreng hebben geleverd? Het
geld van de stimuleringsregeling zal naar zijn
idee ook moeten worden aangewend voor de
breedtesport en de uitgangspunten zoals die
beschreven staan in het eerste hoofdstuk van
deze nota spreken hem aan. Het past goed in
het Bestuursprogramma en het past in het ver-
kiezingsprogramma van het CDA. Het sluit ook
goed aan bij het welzijnsbeleid van deze provi n-
cie en dat vindt hij ook een wezenlijke zaak.
Breedtesport ziet spreker dan ook als een in-
vestering in de huidige samenleving. Spreker
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noemt hiervan twee voorbeelden. Allereerst
noemt hij de activiteiten gericht op jongeren.
Onlangs is naar voren gekomen dat het leefge-
drag van bepaalde groepen jongeren tot gevolg
heeft dat deze te zwaar zijn en dat dit op termijn
tot gezondheidsproblemen leidt. Meer beweging
kan een bijdrage leveren tot verbetering van die
situatie, naast andere zaken als bewustwording
van een verantwoord voedingspatroon. Ook de
stimulering van ouderen spreekt hem zeer aan.
Het is goed ter voorkoming van gezondheidspro-
blemen en goed voor het sociale contact. Tevens
is sport gezond en kan het als revalidatie na
gezondheidsproblemen fungeren. Hierbij vraagt
spreker zich af of ziektekostenverzekeraars geen
taak zien om daarin een financiële bijdrage te
leveren. Is daaraan gedacht, is daarover gespro-
ken en wat zijn de resultaten? De monitoring
wordt evenals de uitvoering in handen gelegd
van SPORTDrenthe. Waarom is hiervoor geko-
zen? Afgesproken is dat er een onafhankelijk
onderzoeksbureau moet komen, dus waarom
wordt een dergelijk bureau niet met deze taak
opgezadeld? Tot slot ondersteunt hij het pleidooi
voor de herinzet van de vakleerkracht voor be-
wegingsonderwijs.
De heer Bomhof stelt voor om een deel van het
geld ter beschikking te stellen voor een top-
sportfonds. Hij vraagt zich af of dit betaald mag
worden uit een stimuleringsregeling voor de
breedtesport. Spreker denkt dat dat niet moet en
wil dat ook niet. Dit geld moet namelijk optimaal
worden ingezet voor breedtesport en als er iets
gedaan moet worden aan topsport dan dienen
daarvoor wel eerst beleidskaders te worden
vastgesteld. Wellicht is het een idee om in het
kader van het festivalbeleid wat regels te stellen
ten behoeve van het bijdragen aan topsporteve-
nementen.

De heer BOMHOF antwoordt dat hij gezegd
heeft dat de VVD-fractie wil werken aan sport-
evenementen met een voorbeeldkarakter voor
de jeugd. Het gaat dus niet om het promoten van
topsport. Topsportevenementen zijn dan ook als
zodanig bij hem niet in beeld geweest. Het gaat
echter om aantoonbare en aansprekende eve-
nementen waarbij topsportverenigingen wel kun-
nen worden ingeschakeld. Het gaat voorts om
evenementen met een aansprekend karakter,
waarvan een voorbeeldwerking uitgaat, zodat
groepen tot sporten en bewegen worden gesti-
muleerd. Het extra project dat spreker heeft toe-
gevoegd is een project waarvan de gelden wel u

it het budget voor breedtesport moeten worden
gehaald. Er hoeft dus geen extra geld voor be-
schikbaar te worden gesteld.

De heer ZOMER merkt op dat hij niets voelt voor
een extra project dat vanuit hetzelfde bedrag
dient te worden gefinancierd.

Mevrouw SMITH is blij met de Nota sport
2002-2004. Deze nota geeft aan wat sport voor
betekenis voor de provincie heeft en met deze
betekenis stemt zij van harte in. Vooral de jeugd
kan deze waarde van sport beter ontwikkelen en
leren kennen. Het gaat daarbij vooral om de
intrinsieke sociale en maatschappelijke waarde
van sport. Zij is het met de intensievere samen-
werking met de gemeenten eens, vooral waar
het om het vraaggestuurde karakter van het be-
leid gaat. Het is wel jammer dat er geen over-
zicht is van de plannen van de gemeenten en
deze zou zij alsnog graag willen zien. Het blijkt
dat stimulering en ondersteuning van breedte-
sport nodig is en SPORTDrenthe dient deze te
geven. In het kader van stimulering van armoe-
debestrijdingsbeleid kan de provincie de ge-
meenten misschien nog een suggestie aan de
hand doen. Gemeenten kunnen sportclubs sub-
sidie verstrekken voor het aanschaffen van leen-
sportkleding, zodat kinderen wiens ouders de
sportbeoefening eigenlijk niet kunnen veroorlo-
ven toch mee kunnen doen. Gemeenten hante-
ren voor contributiebetaling hun minimabeleid,
maar kledingaanschaf kan voor deelname dan
toch nog vaak een struikelblok zijn. Verder hoopt
zij met de gemeente Meppel dat de provincie het
Rijk nog onder druk kan zetten om inderdaad
weer vakleerkrachten voor het bewegingsonder-
wijs in te zetten. Hun specialisme lijkt haar voor
stimulering van breedtesport onmisbaar. De
projecten voor ouderen lijken spreekster goed,
maar deze hoeven niet alleen bij sportverenigin-
gen plaats te vinden. Ook in het welzijns-, soci-
aal-cultureel en ouderenwerk wordt veel aan-
dacht besteed aan sporten voor ouderen op al-
lerlei gebieden en
niveaus. Gaat SPORTDrenthe ook hiervoor een
sportmonitor ontwikkelen? De deelname hieraan
door ouderen is vaak groot. Bij sporten voor al-
lochtonen kan zij zich voorstellen dat er ook ac-
tief door sportverenigingen geworven wordt voor
vrijwilligers onder asielzoekers. Deze mensen
kunnen op deze manier ook hun tijd invullen en
sociale contacten opdoen, naast het actief mee-
sporten. Met het nieuwe accent in de nota voor



21 november 2001 9

sportevenementen gericht op doelgroepen kan
zij het eens zijn. Wel ziet zij voor bepaalde eve-
nementen graag statenvoorstellen terug
indien de hoogte van het subsidiebedrag daartoe
noodzaakt. Bij de ondersteuning van sportinfra-
structuur vermeldt de nota dat de provincie de
gemeenten verantwoordelijk acht voor
accommodatiebeleid. Op zich is zij het daarmee
eens, maar wat dient er te gebeuren als er van
grotere, gemeenteoverstijgende accommodaties
sprake is, zoals bijvoorbeeld een overdekte ijs-
hal? Dergelijke accommodaties geven een pro-
vinciale uitstraling en deze verdienen dan ook
provinciale ondersteuning. Zij laat in het midden
of dit financiële ondersteuning moet zijn. De ont-
wikkeling van talent bij de jeugd vindt zij goed. Zij
ondersteunt dan ook van harte de bijdrage aan
het OSNN. Verder is zij het ermee eens dat de
provincie zich niet verantwoordelijk acht voor
topsport. Als laatste heeft zij de vraag wat er
gebeurt als blijkt dat na 2004 na evaluatie de
projecten niet voortgezet worden door de provi n-
cie. Wat betekent dit dan voor de gemeenten?
Verder zou een iets uitgebreidere begroting in
het statenstuk iets meer inzicht geven in waar
het geld precies aan besteed wordt. Zij is het met
de KNVB eens dat de
financiële vertaling van de nota, zoals jammer
genoeg wel vaker gebeurt, te summier is. Deze
deelbegrotingen zouden wel in het statenstuk
opgenomen kunnen worden of in de leeskamer
ter inzage kunnen liggen.

De heer IETSWAART merkt op dat in de nota
wordt aangegeven dat sport door invoering van
de rijkssubsidieregeling breedtesportimpuls op
de politieke agenda is geplaatst. Dit feit onder-
steunt de fractie van D66 van harte, daar de
breedtesport niet alleen gericht is op alle leden
van de samenleving, maar hiermee ook onder-
kend en erkend wordt dat breedtesport als effec-
tief instrument kan worden ingezet om de maat-
schappelijke problemen aan te pakken en be-
hoeften te vervullen. De dwarsverbanden die
worden gelegd met welzijnsbeleid spreken zijn
fractie aan. Dit versterkt en verbreedt naar zijn
mening de maatschappelijke betekenis van
sport. Dat het college in het kader van het pro-
vinciaal welzijnsbeleid aansluit bij het daarin
geformuleerde doelgroepenbeleid, namelijk
jeugd, allochtonen, ouderen en vrijwilligers, ligt in
de rede. Zonder de andere groepen tekort te
willen doen, gaat hij kort in op de doelgroep
jeugd. Dit is een groep die hem zeer ter harte
gaat en waarvoor relatief gezien te weinig geld
wordt vrijgemaakt. In de nota wordt aangegeven

dat bewegingsarmoede bij de jeugd al jaren een
zorgelijke ontwikkeling is. Deze zorg onderschrijft
hij. Een belangrijke oorzaak hiervan is het des-
tijds door het Rijk genomen besluit om het vak
lichamelijke opvoeding af te schaffen. Het vak is
toen vervangen door een leerkracht met aante-
kening J. De maatschappelijke gevolgen van dit
rijksbesluit breken steeds meer op. Bewegings-
armoede, vergrijzing van sportverenigingen en
verenigingsbestuurders die zich veel inspannin-
gen moeten getroosten om jonge leden vast te
houden, vormen het beeld. Door de inzet van de
rijksstimuleringsregeling worden pogingen on-
dernomen om aan deze gevolgen iets te doen.
Dat valt te prijzen, maar spreker denkt dat dit niet
genoeg zal zijn. Daarom ondersteunt hij de me-
ning dat deze leerkracht weer terug moet keren
in het basisonderwijs. Pas dan wordt het pro-
bleem van twee kanten benaderd. Wellicht liggen
er nu kansen voor volgend jaar in het kader van
een nieuwe kabinetsformatie, te beginnen met
brede steun vanuit de provincie en de gemeen-
ten in Drenthe. Deze steun zal spreker zeer op
prijs stellen. Een ander aspect heeft betrekking
op de vorm van deze nota. Zijn fractie heeft een
wat andere voorstelling van de Nota sport. In
zo’n nota dient een analyse van sterke en zwak-
ke punten en van kansen en bedreigingen te zijn
opgenomen, alsmede trends, een visie, doelstel-
lingen en maatregelen. De VVD-fractie sprak
daarover ook reeds. In deze nota wordt in feite
uitvoering gegeven aan de rijksstimuleringsrege-
ling. Daar is niks mis mee, maar het moet niet
mooier worden voorgesteld dan het al is. Voorts
wordt als maatregel in de nota de uitvoering van
de Sportmonitor genoemd. Het college gaat een
nulmeting uitvoeren en dat vindt spreker wat
merkwaardig. In zijn beleving moet daarmee
worden begonnen als een beleidsnota wordt
opgesteld. Naar zijn mening dekt daardoor de
inhoud de lading van de nota niet. Het is een
Nota stimulering breedtesport, niet meer en niet
minder. Met de door het college geformuleerde
maatregelen op pagina 14 stemt hij in.
SPORTDrenthe kan desgevraagd ondersteuning
geven aan gemeenten door middel van het initië-
ren van diverse projecten van de hiervoor ge-
noemde doelgroepen, ondersteuning van sport-
infrastructuur en de ontwikkeling van talent. Het
voorstel van de VVD-fractie met betrekking tot
een topsportevenement lijkt hem een goed idee
en hij zou daarom graag een voorstel tegemoet
willen zien. Er was twijfel of de financiering bin-
nen het budget kan omdat er ook een relatie met
de rijksstimuleringsregeling ligt met allerlei voor-
schriften en regels. Wellicht dat binnen de be-
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groting andere middelen zijn te vinden om dit
idee vorm en inhoud te geven.

De heer WENDT gaat in principe mee met deze
notitie. De uitgangspunten spreken hem aan en
hij gaat akkoord met stimulering van de breedte-
sport. Hij heeft allereerst een opmerking van
financiële aard. Het beschikbaar stellen van een
bedrag van ƒ 250.000,-- per jaar in de begroting
op pagina 7 is iets anders dan het te nemen
besluit om ƒ 250.000,-- voor de periode 2002 tot
2004 beschikbaar te stellen. Dat scheelt namelijk
een bedrag van ƒ 500.000,--. Hij mist verder het
vraaggerichte karakter van het beleid. De provin-
cie stimuleert zelfs gemeenten of ondersteunt
deze extra, zodat het erop lijkt dat gemeenten
erbij moeten worden betrokken. Komt de provin-
cie hiermee niet op een hellend vlak? Wat be-
hoort tot het werkterrein en de verantwoordelijk-
heid van de gemeenten en wat tot dat van de
provincie? Bij de vier doelgroepen mist hij nog de
minima. Deze mensen stimuleren tot deelname
aan sport is in zijn ogen van groot belang. Zo
kan er wat worden gedaan aan de kloof tussen
arm en rijk, waarvan vorige week de krant weer
vol stond. In het statenstuk wordt gesproken over
een Sportservicepunt. Wat is er dan over van het
Spinnenweb van vorig jaar? Moet nu opnieuw
alles worden geïnventariseerd? Dient er weer
een steunpunt te worden gevormd ten behoeve
van de sportverenigingen of is het een voortbor-
duren op dat Spinnenweb? Is de paginagrote
advertentie van SPORTDrenthe reeds een
voorloper op de vele extra taken die SPORT-
Drenthe te doen krijgt als deze nota werkelijkheid
wordt? Op pagina 4 van het stuk valt het vele
overleg op. Praten is echter nog geen doen en
eens per drie of zes maanden overleg tussen
ambtenaren leidt nog niet tot activiteiten op de
sportvloer. Er dient dus opgepast te worden voor
bureaucratisering. Op pagina 9 van de concept-
nota staat een zin waar zijn fractie over viel, na-
melijk dat de taal van de sport en de bijbehoren-
de normen en waarden een bereik kennen tot
ver buiten de sportvelden. Helaas is dat het ge-
val. Vier rode kaarten in één wedstrijd en staking
van de strijd op het veld, winkeliers die hun rui-
ten ingegooid en etalages leeggeroofd zien na
een verloren gegane wedstrijd en messen wor-
den getrokken, alsmede met aanstekers, speren
en overige artikelen wordt gegooid. Kinderen
stoppen met het beoefenen van hun geliefde
sport vanwege het ruwe taalgebruik en de vele
scheld- en zuippartijen na de wedstrijd. Vorige
week kreeg zijn zoon nog te horen: "Ik stop je
met kop en al onder de grond, vuile……". Spre-

kers zoon van tien jaar oud besluit daardoor te
stoppen met sporten. Ouders bedreigen coaches
als zoonlief niet wordt opgesteld. Het eigen
rechtertje spelen op en rond de sportvelden doet
veel jongeren besluiten te stoppen met het be-
oefenen van hun sport. Daar komt bij dat binnen
het voortgezet onderwijs lichamelijke opvoeding
het enige vak is met een wettelijk minimumaantal
uren. Zo bedroevend is het dus nog niet gesteld
binnen het voortgezet onderwijs. Indien jongeren
drie of vier uur gymnastiek krijgen dan vragen zij
zich af waarom zij nog sporten. De jeugd kan
uitstekend bereikt worden indien aansprekende
sportevenementen binnen de provincie worden
georganiseerd. In die zin steunt hij het voorstel
van de heer
Bomhof. Wat zou het mooi zijn indien ’s werelds
beste wielrenner kan worden ingeschakeld om
het wielrennen in Drenthe te promoten.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN vindt dat sporten in
zijn algemeenheid een goede zaak is. Het is
goed dat er nu een notitie voor de provincie
Drenthe voorligt waarin met name de door het
Rijk geïnitieerde Stimuleringsregeling breedte-
sportimpuls wordt uitgewerkt en er belangrijke
impulsen worden gegeven voor het opzetten van
een aantal projecten in de provincie
Drenthe. Zij vraagt zich af in hoeverre de in deze
nota concreet genoemde projecten aansluiten bij
de vraag die in het veld ligt. Bij de Contouren-
nota is zij uitgegaan van vraaggericht werken. Zij
vraagt zich af in hoeverre daarvan in deze nota
is uitgegaan. Er worden in de nota projecten
genoemd die niet door SPORTDrenthe worden
uitgevoerd. Gaan de plaatselijke sportverenigin-
gen zich daarmee bezig houden? Wat is er de
reden van dat gemeenten die niet aan dit project
meedoen? De Sportmonitor lijkt haar een goed
idee, maar de vraag is waar de nulmeting plaats-
vindt. Daarvoor zullen toch een aantal beleids-
uitgangspunten op papier moeten staan Dat is
wat spreekster in deze nota mist. Zij vindt het
geen slecht idee wanneer NEBAS en SPORT-
Drenthe hun mogelijkheden tot samenwerking
bekijken. In hoeverre is dit al vergevorderd? De
inrichting van een Sportservicepunt lijkt spreek-
ster ook een goede zaak, maar in hoeverre ver-
houdt zich dat tot het Spinnenweb? Worden trai-
ningen niet al door vakbonden gegeven en moet
SPORTDrenthe dit ook doen? Zij ondersteunt
het pleidooi voor terugkeer van de vakleerkracht
in het basisonderwijs. Dan weten jongeren in een
eerder stadium wat sport is en zullen zij zich bij
een vereniging aansluiten. Voor het ontwikkelen
van talent wil de provincie het OSSN subsidië-
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ren. De normen en waarden in de topsport ko-
men wellicht niet helemaal overheen met de
normen en waarden die in de amateursport spe-
len. Het kan ook een voorbeeld zijn voor de
amateursport, maar de heer Wendt heeft
spreekster al een aantal voorbeelden genoemd
en dan is de vraag of zo’n punt gesubsidieerd
moet worden.
In de nota staat het beleid verwoord in een zeke-
re onsamenhangende wijze en het hele beleid is
hierin terug te vinden. Zij benadrukt om binnen
een jaar al met een evaluatie te komen ten aan-
zien van deze notitie.

De heer NIEMEIJER merkt op dat de Nota sport
er geen was die zijn fractie in vreugde deed op-
springen. Verschillende zaken springen wel in
het oog, want het welzijnsbeleid dient vraagge-
stuurd te worden opgezet. In hoeverre voldoet
deze nota daaraan, gegeven het aanbod aan
stimulering en ondersteuning? De provincie zal
meer sturen op resultaten, zo staat op pagina 6
van de aanbevelingsbrief. Het is dan lastig om
beleid en effecten te onderbouwen, want de pro-
vincie loopt immers voor de muziek uit. Op pagi-
na 13 van de nota staat dat de provincie meer
dan in het verleden inzicht wil verkrijgen en ver-
schaffen in de effecten van beleid en maatrege-
len. Was er in het verleden wel een effectgericht
welzijnsbeleid? Naar zijn mening is hier sprake
van een stukje geschiedvervalsing, want de Ou-
derenpartij en de VVD hebben hier al in 1998 op
aangedrongen. Het ontwikkelen van talent op
pagina 16 van de nota en het stimuleren en ont-
wikkelen ervan gebeurt naar zijn mening via
andere kanalen. Te denken valt aan sponsoren
die er meestal vrij snel bij zijn om talenten op het
paard en over het paard te tillen. Het behoort
naar zijn mening dan ook niet in de breedtesport
thuis, want in principe richt deze zich op de ou-
deren waarvan velen hun dagen doorbrengen
achter de geraniums. Daarom is het misschien in
dit verband niet verkeerd om een krantenwijk te
hebben. Tegen de wind in fietsen is ook een
vorm van breedtesport. Het is maar net hoe het
accent wordt gelegd. Naast de grote zorg die er
is voor allochtone jongeren, verheugt het hem
dat ouderen vanuit hun hoek nog enige aandacht
krijgen. Gemeentelijk is dat wel eens minder en
hij heeft wel eens spottend gevraagd of er na de
disco ook een hangplek voor bejaarden ter be-
schikking kon komen. Vrijwilligers zijn binnen het
sportgebeuren van cruciaal belang. Immers, veel
amateursport zou niet kunnen gebeuren zonder
hen. Daarom heeft hij zijn grote zorg over het
individualisme in deze samenleving. Het is de

grootste bedreiging van het vrijwilligerswerk. De
opmerking van de heer Bomhof ondersteunt hij,
want de jeugd dient een voorbeeld te worden
gesteld. Dat voorbeeld dient dan wel vanuit de
amateursport te komen. Ten slotte dient bij dit
statenstuk de nadruk te worden gelegd op nor-
men en waarden. Het kan niet zo zijn
iemand in de sport gemold wordt zonder dat de
dader naar het slachtoffer omkijkt en met groot
misbaar een gele of een rode kaart accepteert.
Verloedering in bepaalde takken van sport is
heden ten dage rijkelijk aanwezig. De Ouderen-
partij is daar bezorgd over. Hij is op zich niet
tegen het stuk en signaleert enige tekortkomin-
gen in de opzet.

De heer GAASBEEK beschouwt deze Nota sport
als een hoogtepunt in de activiteiten van deze
commissie. Velen vinden het facet sport in een
mensenleven erg belangrijk en dat zal wel altijd
zo blijven. Iedereen heeft wel een mening over
de betekenis van sport en deze meningen kun-
nen sterk uiteenlopen. Over topsport kan dan
een aardige discussie worden opgezet, met na-
me ook als het om de financiering gaat. Hij com-
plimenteert de ambtenaar die verantwoordelijk is
voor de totstandkoming van voorliggende nota
en aan de gedeputeerde die hiervoor verant-
woordelijkheid draagt. De laatste Sportnota ver-
scheen in 1986 en ook in sprekers eerste sta-
tenperiode van 1991 tot 1999 zijn veel facetten
van sport aan de orde geweest.
Belangrijke besluiten werden slechts incidenteel
genomen, ook op deelfacetten. De grote door-
braak vond plaats in het Drents Welzijnsoverleg
Sport in 1999 en nu ontstaat er een integrale
nota. In de nota van 1986 ging het meer om de
inventarisatie van activiteiten en over het eman-
cipatorische karakter van de sport. De voorlig-
gende nota is veelzijdig en daar maakt spreker
de volgende kanttekeningen bij. In de eerste
plaats zijn de doelen duidelijk en meetbaar en
passen bij het geaccepteerde Bestuurspro-
gramma. De samenwerking met de twaalf Drent-
se gemeenten krijgt de plaats die het verdient,
want de gemeenten zijn zeer belangrijk bij de
uitvoering van de activiteiten. Deskundige bege-
leiding van de gemeenten zou hij daarbij toejui-
chen. Een klein accent moet worden gelegd bij
de Drentse plattelandsgemeente, wat het is een
ervaringsfeit dat door het schaalkarakter van
deze gemeente de vereiste deskundigheid node
wordt gemist. Hoewel spreker het recreatieve
belang van topsport niet onderschat, is hij blij dat
in deze nota het accent wordt gelegd op breed-
tesport. Dat zijn de groepen die provinciale steun
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behoeven. Hij vraagt aandacht voor de jeugd, de
schoolsport en internationale sportuitwisselingen.
In het verleden heeft hij daar zelf ervaring mee
opgedaan en het is heel goed om met jongeren,
de jeugd uit andere landen te ontmoeten. Voor
de ouderen is bewegen van levensbelang, ook
als het gaat om een stuk revalidatie. De initiatie-
ven van SPORTDrenthe op dit terrein worden
toegejuicht door alle organisaties van ouderen.
Voor de allochtonen is sport een essentieel
communicatiemiddel en samen met de moeder-
taal behoort dit tot de meest belangrijke manier
om tot een duidelijke communicatie te komen.
Vrijwil-ligers zijn een onmisbare partij en hoewel
er veel met geld is te betalen, is er zonder de
inzet van een leger vrijwilligers maar weinig te
organiseren. De groep gehandicapten krijgt in
deze nota terecht de aandacht. Deze groep die
al zoveel moet missen ziet aangepaste sport als
een essentieel communicatiemiddel. Ook deze
mensen kunnen op hun niveau topsport bedrij-
ven. Om evenementen van gehandicapten op
topniveau te subsidiëren is een goede zaak. De
reacties uit het veld op deze nota zijn een voor-
beeld en spreker spreekt hulde uit voor deze
aanpak. Hij verwacht dat de geconstateerde
effecten aan de hooggestemde verwachtingen
zullen voldoen.

Mevrouw BRINK antwoordt dat de houding ten
opzichte van deze nota over het algemeen posi-
tief is. Ten aanzien van de vraag naar een aan-
toonbaar, aansprekend evenement, merkt zij op
het ermee eens te zijn. Dit kan niet betaald wor-
den uit de ƒ 250.000,--, want breedtesport is iets
anders. Indien een evenement met een voor-
beeldfunctie wordt georganiseerd, zoals tafelten-
nisvereniging de Treffers die een goede voor-
beeldfunctie naar de jeugd toe heeft, wil spreek-
ster van de commissieleden wel een bedrag
horen waarmee het college gestalte kan geven
aan een statenvoorstel. Er dient dus een bedrag
uit de begroting te komen waarmee het college
dergelijke evenementen of een deel daarvan kan
bekostigen. Ten aanzien van het verschil tussen
de gemeenten en de provincie merkt zij op dat
daar waar het goed gaat in de gemeenten bij het
bekostigen van verenigingen, de provincie ab-
soluut niet inspringt. Spreekster vindt dat ge-
meenten moeten subsidiëren en het gebruik van
accommodaties moeten bekostigen. Op voor-
hand vindt spreekster een ijshal een evenement
waarvan zij zich afvraagt of de provincie zich
daar nu mee bezig moet houden. Spreekster
denkt dat de provincie haar handen al vol heeft
en bovendien heeft de provincie ook niet zoveel

geld om alles wat zich voordoet op het gebied
van breedtesport te bekostigen. Meedenken en
stimuleren kan de provincie natuurlijk wel altijd,
maar in gesprekken met gemeenten hangt daar
altijd een prijskaartje aan. De VVD spreekt over
vier gemeenten die nog niet meedoen. Helaas is
dat zo, maar die gemeenten zijn wel alle van
plan om mee te doen. De ene gemeente is nu
eenmaal veel verder met het sportbeleid dan de
andere. Er zijn zelfs gemeenten die nog geen
ambtenaar hebben vrijgemaakt om het sportbe-
leid voor elkaar te krijgen. Dat verklaart ook gelijk
waarom sommige gemeenten hier nog geen
werk van hebben gemaakt. Een keer per halfjaar
spreekt zij met de wethouders voor sportzaken
en daarbij komen dergelijke zaken altijd aan de
orde. Daar waar gemeenten elkaar zouden kun-
nen helpen, zal zij niet nalaten die mogelijkheid
te benadrukken, hetgeen onderdeel is van het
initiëren en stimuleren van sportbeleid. Er wordt
gesproken over de TT, de BVO Emmen en het
Concours Hippique. Spreekster vindt dat de or-
ganisatie van dergelijke grootschalige evene-
menten een gemeentelijke taak is, maar waarbij
de provincie bepaalde ontwikkelingen wel geïnte-
resseerd volgt. Er zijn namelijk
1.360 sportverenigingen in Drenthe en als dat
wordt geïnventariseerd dan dient de provincie
eigenlijk niet die weg op te gaan. Het overleg
met de gemeenten dat in dat kader plaatsvindt
kan worden gekarakteriseerd als vraaggestuurd
werken, maar daar komt spreekster nog op te-
rug. Het vraaggestuurde karakter van beleid is
onderlegger en met de gemeenten en SPORT-
Drenthe is hierover gesproken. Het college gaat
natuurlijk niet spreken met de individuele sport -
vereniging. De heer Bomhof merkt op dat het om
vraaggestuurd beleid gaat, waarbij bepaalde
beleidsterreinen elkaar overlappen. Overlap is op
dit punt echter niet het juiste woord, want er wor-
den her en der activiteiten georganiseerd die
misschien op het eerste gezicht hetzelfde lijken,
maar die een net iets andere doelgroep hebben
of op een ander moment worden georganiseerd.
Er wordt ook een vergelijking gemaakt met de
sportnota van de provincie Groningen, maar
spreekster vindt eigenlijk dat dit daarmee niet
vergeleken moet worden, want de provincie Gro-
ningen heeft veel meer geld en is veel breder
bezig. De provincie Drenthe richt zich op
SPORTDrenthe en dit is de uitvoeringsinstantie
van de provincie Drenthe. Dat wil zij graag zo
laten. Spreekster weet wel hoe de sportnota van
de provincie Groningen is opgezet en deze is
veel breder. Er zit ook een organisatie achter die
veel meer mensen in dienst heeft. Deze nota
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behelst de eerste aanzet tot samenwerking met
de gemeenten en SPORTDrenthe en wellicht dat
het college er over vier jaar wel heel anders over
denkt en dat SPORTDrenthe dan meer uitge-
breid zou moeten worden. Op voorhand denkt
spreker dat dit een goede inzet is.

De heer BOMHOF merkt op dat hij de Groningse
sportnota slechts op twee punten heeft aange-
haald, namelijk op die punten waarin goed te
zien is hoe het vraaggestuurd beleid tot uitdruk-
king komt. In de Groningse nota is bij gemeenten
een goede inventarisatie gemaakt en is dit bot-
tom-up doorvertaald naar de provincie. Spreker
heeft ook als voorbeeld het Sportevenementen-
fonds genoemd. Deze worden in de Groningse
nota keurig omschreven. Voor de rest moet de
gedeputeerde snel de Groningse nota vergeten.
Hij heeft echter gerefereerd aan de Groningse
nota om te benadrukken dat de provincie Dren-
the het wiel niet opnieuw moet gaan uitvinden.

Mevrouw BRINK antwoordt dat de provincie
Drenthe ook een vraaggestuurd beleid heeft,
aangezien er met de gemeenten over deze nota
is overlegd. Om door middel van een sportidool
aandacht te vragen voor bepaalde sporten, vindt
zij wel een goed idee. Bij de financiën wordt voor
sportinfrastructuur ƒ 50.000,-- vrijgemaakt. Er is
aangegeven dat bij de Sportmonitor, de onder-
steuning en samenwerking uitgesplitst moeten
worden. De Sportmonitor gaat nu van start en
spreekster kan niet aangeven welk bedrag daar-
voor beschikbaar wordt gesteld. Dat er een
sportmonitor moet komen betreft een wens van
de gemeenten, de sportverenigingen en alle
mensen die daaraan verbonden zijn. Daarbij
wordt er vanuit de nulsituatie gestart en dan kan
er worden geëvalueerd en vastgesteld hoeveel
kinderen er nu aan sport doen en hoeveel er
over een jaar aan sport doen. De opmerking van
het CDA over vergoeding door ziektekostenver-
zekeringen kan zij zo niet uit haar hoofd beant-
woorden. Zij neemt deze vraag mee naar
SPORTDrenthe. Enkele onderdelen worden wel
door deze verzekering vergoed en andere niet.
Als het onderzoeksbureau van start gaat, gaat
de provincie daar hecht mee samenwerken. Zo
lang dit er nog niet is, zal de provincie dit zelf
moeten doen.

De heer GAASBEEK vraagt of het CDA ook een
rol weggelegd ziet voor ziektekostenverzekerin-
gen als het gaat om preventie van gezondheids-
problemen in plaats van enkel revalidatie.

De heer ZOMER zit inderdaad ook aan preventie
van gezondheidsklachten te denken. In de cura-
tieve zorg gaat veel geld om en als problemen
kunnen worden voorkomen door preventief te
werken dan lijkt het spreker voor ziektekosten-
verzekeringen een interessant punt om in te
participeren.

Mevrouw BRINK antwoordt dat de preventieve
werking van sport voor het college ook een be-
langrijk argument is om bezig te gaan. Groen-
Links sprak over armoedebeleid en sportkledin-
gaanschaf. Spreekster vindt dit een duidelijke
aangelegenheid voor gemeenten, maar zij neemt
de suggestie mee in het overleg dat zij met de
sportwethouders heeft, zodat dit in ieder geval
via het kanaal van spreekster aan de orde komt.
Daarnaast dient dit via partijkanalen in de ge-
meenten aan de orde te worden gesteld. Over de
vakleerkrachten hebben velen gesproken. Het
college gaat niet over de basisscholen, maar
spreekster zal aangeven dat de provincie het ook
nodig vindt om vakleerkrachten in het basison-
derwijs aan te stellen. Dat kan ook worden mee-
gegeven aan de partijen bij de kabinetsonder-
handelingen. GroenLinks had het over sport,
welzijn en de dwarsverbanden daartussen. Ook
daar is de Sportmonitor het onderdeel om dat in
beeld te krijgen. Na evaluatie in 2004 bestaat de
vrijheid vast te stellen dat het niet goed is ge-
gaan en kan beleid worden bijgesteld. De vinger
aan de pols blijft dus bestaan. D66 is het erover
eens dat de doelgroep jeugd een van de belang-
rijkste is. Dat vindt spreekster ook. Een groot
deel van de nota betreft de uitvoering van sti-
muleringsmaatregelen. Daar zit het OSNN ook
bij. Ook hier is een belangrijke taak weggelegd
voor de gemeenten, die de provincie niet over
moet nemen. Het stimuleren van de minima is
ook een taak van de gemeenten maar de provin-
cie zal deze natuurlijk meenemen. Het gaat na-
melijk om kinderen die niet aan sport kunnen
doen en daar waar dat wel mogelijk is, moet de
provincie dat niet laten. Het Sportservicepunt is
wat anders als
Spinnenweb. Spinnenweb is een noordelijke
organisatie die zich met vragen van de drie
noordelijke provincies bezighoudt en het Sport-
servicepunt is iets dat heel dicht bij de verenigin-
gen staat. Spreekster wist van de personeels-
wervings-advertentie van SPORTDrenthe, hoe-
wel was gezegd dat de nota nog in de commissie
behandeld moest worden. Gelukkig zijn er aan
de advertentie geen verplichtingen verbonden
daar een dergelijke zaak nog alle kanten op kan.
Een keer per halfjaar overlegt spreekster met de
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wethouders Sport van de gemeenten. Dat is echt
noodzakelijk om het beleid op elkaar af te stem-
men. Spreekster onderschrijft volledig wat de
heer Wendt zegt over normen en waarden. Wat
de zoon van de heer Wendt heeft meegemaakt,
maken kinderen van spreekster nu juist op een
andere manier mee. Op een sportveld wordt
regelmatig gezegd wat kinderen niet mogen en
leert men normen en waarden aan die thuis niet
worden geleerd. Daarom dienen kinderen aan
een sport te doen. Daar ligt een taak voor de
vrijwilligers maar ook voor de supporters van
verenigingen die hierbij ook betrokken zijn. Ver-
der maakt spreekster zich ook druk om het taal-
gebruik in, rond en op de sportvelden. De OPD
heeft het over concrete projecten, maar al deze
projecten zijn vraaggericht, met andere woorden
gericht op hetgeen er vanuit de gemeenten naar
voren kwam. Trainingen worden door de bonden
gegeven. Veel mensen kunnen niet met sommi-
ge trainingen en cursussen meedoen omdat
deze in het Westen worden gehouden. Bij
SPORTDrenthe kwam de vraag van verschillen-
de mensen binnen om eens te informeren of
verschillende cursussen die gegeven worden
door de verschillende bonden niet in
Noord-Nederland of Drenthe gehouden kunnen
worden. Dat is de vraag waarop is gereageerd
en waar momenteel naar gekeken wordt of dit
ook kan worden gerealiseerd. Binnen het jaar zal
de Sportnota worden geëvalueerd op het mo-
ment dat er geëvalueerd kan en moet worden.
Naar aanleiding van de opmerking van de heer
Niemeijer antwoordt spreekster dat het het colle-
ge niet gaat om de sponsoren, maar om kinde-
ren die talent hebben en die door het OSNN
worden geholpen. Het is de bedoeling dat de
provincie dit ook ondersteunt door middel van
een klein bedrag van ƒ 30.000,--. Het uitdrukke-
lijke oogmerk van het college is dat kinderen met
talent niet anders dan een voorbeeldfunctie voor
andere kinderen zijn. Het gaat er namelijk niet
om de paardrijsport te stimuleren, waar heel veel
geld naar weinig kinderen gaat, maar om het
stimuleren van de voorbeeldfunctie die bepaalde
kinderen voor andere kinderen hebben. Zo kun-
nen kinderen die talentvol zijn in het beoefenen
van een bepaalde sport naar bepaalde dorpen
gaan om aldaar aan andere kinderen te laten
zien wat er bereikt kan worden in bepaalde tak-
ken van sport.
Spreekster is het met de heer Gaasbeek eens
dat de 30.000 vrijwilligers gekoesterd moeten
worden, zoals elke vrijwilliger gekoesterd dient te
worden. In de sport zijn de meeste vrijwilligers
actief en daar moet zuinig mee worden omge-

sprongen. De provincie Drenthe doet in 2003
graag weer mee aan de Olympische
Spelen voor gehandicapte sporters. De heer
Bomhof heeft het gehad over de sportdeelname
van allochtonen en asielzoekers. Sommige
asielzoekers zijn gewaardeerde leden van sport -
verenigingen, maar wat het college heeft begre-
pen, is dat juist heel veel kinderen van asielzoe-
kers afhaken omdat zij soms niet helemaal goed
worden opgevangen. Dat betekent niets ten na-
dele van de vrijwilligers, maar het komt soms
voor dat trainingen van 18.00 uur tot 20.00 uur
duren, terwijl de kinderen van het asielzoekers-
centrum elke keer pas om 19.00 uur komen.
SPORTDrenthe organiseert daarom avonden om
de ouders van deze kinderen ervan te doordrin-
gen aan welke spelregels de kinderen zich die-
nen te houden als zij lid van een vereniging zijn.

TWEEDE TERMIJN

De heer PRINSEN is verheugd dat de gedepu-
teerde positief is over zijn voorstel om geld vrij te
gaan maken voor sportevenementen op top-
amateurniveau en dat spreker redelijk in de buurt
komt van dezelfde ideeën die de heer Bomhof en
de heer Zomer daarover hebben als het gaat om
aansprekende evenementen die een goede uit-
straling hebben voor sportminnend Drenthe. Het
college vraagt om een bedrag en dat vindt spre-
ker wel ingewikkeld, want hij weet nooit precies
welk bedrag daarvoor voldoende is. Spreker stelt
voor om daar ƒ 50.000,-- voor beschikbaar te
stellen, want dat is een bedrag waar veel mee
gedaan kan worden. Als blijkt dat dat te weinig of
teveel is dan kan dat worden geëvalueerd en
bekeken worden of het bedrag aangepast kan
worden.
De heer BOMHOF merkt met betrekking tot het
aansprekende sportevenement voor jeugdigen
en andere doelgroepen op, dat hij de Treffers als
voorbeeld heeft genoemd. Het dient hier te gaan
om doorlopend en doelmatig opgezette evene-
menten, wat betekent dat deze regelmatig moe-
ten worden georganiseerd. Dan kan de Treffers
best de aftrap doen voor de eerste keer, maar
dan moet het wel een goede vorm worden gege-
ven. Als het gaat om het budget wat daarvoor
beschikbaar moet komen is dat erg moeilijk.
Spreker heeft al eerder gevraagd om duidelijk-
heid over de bestemming van breedtesportgel-
den voor de vier onderdelen die in de Sportnota
worden genoemd. Daar is nu nog geen duidelijk-
heid over, zodat ook niet kan worden bekeken of
er rek in het breedtesportbudget zit. Indien de
onderdelen die nu al in de nota worden genoemd
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van een bepaald bedrag kunnen worden voor-
zien, dan wordt ook duidelijk of die rek erin zit,
en zo ja, hoe groot die rek is. Het bedoelde
sportevenement past ook in de breedtesportsub-
sidie, aangezien het om sportstimulering gaat.
De twijfel die hierover bij de heer Zomer bestaat
om dit binnen het bestaande budget te financie-
ren, deelt spreker niet, aangezien het om een
sportstimuleringsproject gaat. De gemeenten
doen niet zo geweldig goed mee omdat vier ge-
meenten nog geen aanvraag hebben ingediend.
De VVD-fractie heeft aangegeven dat er gericht
aan sportstimulering dient te worden gedaan.
SPORTDrenthe is daarvoor al meer dan een jaar
bezig om alle gemeenten in Drenthe zover te
krijgen dat zij aanvragen gaan indienen. Het is
droevig om vast te stellen dat een aantal ge-
meenten nog geen respons heeft gegeven, on-
danks dat er een financiële worst wordt voorge-
houden.
Het college heeft de VVD-fractie er nog steeds
niet van overtuigd dat ondanks het bestuurlijk en
ambtelijk overleg er sprake is van vraaggestuurd
beleid, aangezien er vanuit de gemeenten te
weinig voorstellen voor projecten komen. Daar-
door wordt niet duidelijk of gemeenten intern in
de eigen gelederen hebben gekeken of er be-
hoefte bestaat aan bepaalde projecten.

De heer ZOMER dankt de gedeputeerde voor de
beantwoording van zijn vragen. Hij merkt op dat
het een goed idee is om topsporters in te scha-
kelen voor de stimulans van breedtesport. Hij
voelt er niet voor om een groot gedeelte van de
middelen uit de breedtesportgelden te halen om
deze aan de topsport toe te kennen. Daarbij
wordt de Treffers genoemd. Spreker kent niet
alle activiteiten en aanvragen van de Treffers,
maar wat spreker is bijgebleven is dat die vere-
niging op de erkenning uit is dat het een econo-
mische meerwaarde heeft voor het gebied ten
zuiden van Drenthe en dat opent weer perspec-
tief voor wat andere zaken. Voor wat betreft het
onderzoeksbureau waarvan mevrouw Brink heeft
gezegd dat deze samenwerkt met SPORTDren-
the, merkt spreker op dat het altijd zijn inzet is
geweest dat het onderzoeksbureau een onaf-
hankelijke positie zou krijgen en onafhankelijk
van andere instellingen een visie moet kunnen
geven op het beleid.

Mevrouw BRINK antwoordt dat zij daarmee be-
doelde te zeggen dat zodra het onderzoeksbu-
reau er is, de taken overgedragen kunnen wor-
den.

Mevrouw SMITH vindt het goed dat mevrouw
Brink de gemeenten de suggestie aan de hand
kan doen van leensportkleding. Via haar eigen
partijkanalen zal zij dit ook aan de gemeenten
voorleggen. Het idee dat topsporters breedte-
sport moeten gaan stimuleren, vindt zij goed.
Een voorstel voor een topsportevenement ziet zij
dan ook graag tegemoet. Het bedrag dat daar-
voor dient te worden vrijgemaakt, laat zij aan het
college over. Zij vindt het jammer dat de gede-
puteerde niet heeft gereageerd op haar opmer-
kingen over de financiële vertaling van de nota.

De heer IETSWAART dankt de gedeputeerde
voor het advies om het onderwerp vakleer-
krachten mee te nemen naar de politieke partijen
en in te brengen in de kabinetsformatie. Er
spreekt het vertrouwen uit dat ook D66 op een
goede wijze uit de verkiezingen zal komen en
opnieuw deel zal nemen aan de formatie. Het is
goed dat de gedeputeerde daar waar mogelijk
aandacht zal vragen voor deze wens. Spreker
denkt dat dat alleen niet voldoende is. Hij wil dan
ook nog nader over dit stuk in zijn fractie spreken
en daar voorstellen om een motie in te dienen
waarin de provincie Drenthe als geheel pleit voor
herinvoering van de vakleerkracht. De gedepu-
teerde heeft opgemerkt dat deze nota een eerste
aanzet is, maar niettemin roept spreker de gede-
puteerde op een sportnota te maken waarvan de
vlag de lading dekt. De oude Sportnota is name-
lijk van 1986 en er is niets mis mee om eens in
kaart te brengen hoe de vlag erbij hangt in
Drenthe, de verantwoordelijkheden van de ge-
meenten op dit gebied goed aan te geven, als-
mede de provinciale en gemeentelijke rol in het
sportbeleid goed af te bakenen. Dat de provinci-
ale rol vooral wordt gespeeld door SPORTDren-
the is op zich goed, want welzijnsbeleid wordt
ook uitgevoerd door instellingen die daarvoor
worden ingehuurd. Hij stelt dan ook voor om het
voorliggende stuk, dat slechts een eerste aanzet
is, te laten volgen door een tweede aanzet in de
vorm van een Sportnota zoals die in de volle
breedte opgesteld moet worden. Ten aanzien
van het voorstel van de VVD-fractie om te komen
tot een topsportevenement wacht spreker een
voorstel af van de gedeputeerde.

De heer WENDT dankt het college voor de be-
antwoording. Voor wat betreft de discussie over
normen en waarden merkt hij op dat deze pro-
blematiek van twee kanten kan worden bekeken.
Het is goed als iemand geleerd wordt hoe deze
zich wel of niet moet gedragen, maar onderling
tussen jeugdige sporters is dat nog wel eens
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moeilijk over te brengen als er volwassenen in
de buurt zijn. Tussen het Spinnenweb en het
Sportservicepunt bestaan er volgens hem toch
enige overlappen. Er wordt voortdurend gespro-
ken over de vakleerkrachten op de basisscholen,
maar ook voor sportverenigingen is het vaak
moeilijk om voldoende gekwalificeerde trainers te
krijgen, waardoor de uitoefening van verschillen-
de sporten in het gedrang komt. Bij een vervolg-
nota zou dat wellicht enige aandacht kunnen
krijgen.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN merkt ten aanzien
van het vraaggestuurd werken op dat de gede-
puteerde heeft gezegd dat niet alle gemeenten
een sportcoördinator hebben zodat de vraag
bestaat in hoeverre de voorstellen van gemeen-
ten blijk geven van echt vraaggestuurd werken.
De gedeputeerde zegt dat het Sportservicepunt
Noord-Nederland iets anders is dan het Spin-
nenweb. Zij vraagt zich toch af of er overlappin-
gen zijn.

De heer NIEMEIJER sluit zich aan bij de woor-
den van de heer Ietswaart over de vakleerkracht
bewegingsonderwijs. Het voorstel voor een top-
sportevenement van de heer Bomhof steunt hij
ook van harte, aangezien topsporters daarmee
ten voorbeeld worden gesteld. Hij sluit zich te-
vens aan bij de opmerking van de heer Wendt
over het erbij betrekken van de minima. Normen
en waarden betreffen echter niet alleen de jeugd,
maar is een zaak van iedereen, dus ook van
ouderen. Hij dankt de gedeputeerde voor haar
beantwoording met betrekking tot de bestem-
ming van de subsidie en kan zich daarin vinden.

De heer GAASBEEK heeft met belangstelling
naar het voorstel van de heer Ietswaart geluis-
terd om te komen tot een soort van vervolgnotitie
sport en de suggesties die hij daarbij doet. Spre-
ker sluit zich daarbij aan. Het is een feit dat in
sommige gemeenten geen ambtenaar is aange-
steld die belast is met het sportbeleid. Juist die
gemeenten zou spreker provinciale ondersteu-
ning willen aanbieden, aangezien degenen die in
een dergelijke gemeente wonen en iets op het
gebied van sport willen organiseren daar niet of
nauwelijks een aanspreekpunt bij de desbetref-
fende gemeente voor hebben. Spreker heeft
geen opmerking horen maken over de school-
sport en de internationale facetten.

Mevrouw BRINK antwoordt dat zij met een voor-
stel zal komen ten aanzien van een soort van
sportevenementenfonds. Het mag daarbij niet

gaan om topsportevenementen vanuit het oog-
punt van de topsport, maar om het ten voorbeeld
stellen van topsporters aan de jeugd en andere
doelgroepen. Het is niet zo dat de Treffers een
eigen leven dienen te gaan leiden, want er zijn
meer goede voorbeelden te noemen. Als de
Treffers een economische meerwaarde hebben,
is dat mooi meegenomen en als het alleen eco-
nomische meerwaarde heeft, betreft het een
zaak voor de gedeputeerde die economie in zijn
portefeuille heeft. Voor wat betreft de financiële
vertaling merkt zij op dat als er bij de evaluatie
volgend jaar meer inzicht bestaat in de bestem-
ming van gelden, er een meer specifieke onder-
bouwing van de nota zal komen. Na de Sport-
monitor weet het college ook veel meer daar-
over. De bestemming van het bedrag van
ƒ 250.000,-- kent zij dan ook slechts in grote
lijnen, maar nog niet precies. Spreekster zegt
mevrouw Smith toe dat daar waar een nadere
financiële onderbouwing van de projecten uit de
nota mogelijk is, zij de commissie een overzicht
daarvan zal toezenden. Spreekster heeft nog
niet gezegd dat D66 meedoet aan de volgende
kabinetsformatie maar als D66 meedoet dan zou
het aardig zijn indien daar ook het voorstel om te
komen tot een vakleerkracht lichamelijke opvoe-
ding kan worden ingebracht. Zij heeft de partijlei-
der van D66 echter nog niet horen zeggen dat
Paars voor D66 het hoogste goed is. Om hiertoe
een motie vanuit de provincie naar voren te
brengen, is een zaak van de staten. Voorliggen-
de nota dekt wat haar betreft wel de lading. De
heer Wendt heeft het over het gebrek aan trai-
ners van sportverenigingen. Spreekster zal die
opmerking meenemen in het overleg met vereni-
gingen en vragen of dit een groot probleem is.
Als het gaat over vraaggericht werken dan merkt
zij op dat als er geen vraag is, de provincie ook
iets niet gaat aanbieden. Sportservicepunt en het
Spinnenweb overlappen elkaar zeker niet, aan-
gezien SPORTDrenthe zich ermee bezighoudt.
Deze instanties gaan niet op dezelfde punten
hetzelfde doen.
Spreekster vindt het een keer per halfjaar spre-
ken met de sportwethouders in gemeenten vol-
doende. Ambtelijk is er al veel overleg tussen
provincie en gemeente. De internationale uitwis-
seling is een zaak van scholen en gemeenten.
Zij heeft echter een open oor voor de mogelijk-
heden die er ook op dit terrein liggen. Met be-
trekking tot de opmerking van de heer
Ietswaart over een aanvullende tweede Sport-
nota in brede zin, waarin tevens staat wat er op
allerlei terreinen in de diverse gemeenten wordt
georganiseerd, heeft het college de prioriteit
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gelegd bij breedtesport. In 2004 komt het college
met een nieuwe Sportnota en dan zal de wereld
er wellicht heel anders uitzien, zodat de priori-
teiten ook ergens anders worden gelegd.

De heer IETSWAART merkt op dat hij op dit punt
voornemens is een motie in te dienen.

De VOORZITTER concludeert dat hij de beraad-
slagingen over dit agendapunt wil afsluiten. Het
stuk blijft het karakter van een B-stuk houden.

8. Statenstuk 895, Actieprogramma
jeugdzorg 2002

De heer WIERDA spreekt namens de Werk-
maatschappij Ontwikkeling Jeugdzorg Drenthe
(WOJD) (bijlage 2).

De heer VAN HEUKELUM vindt het voorliggende
stuk een goed stuk. Wat dat betreft kan de ge-
deputeerde haar zegeningen tellen. Het stuk
leest buitengewoon vlot en er zit een goede sa-
menhang tussen heden, verleden en toekomst
in. Wat de inhoud betreft gaat hij akkoord met
het voorstel. Toch heeft hij nog een aantal vra-
gen waarbij hij het van de beantwoording daar-
van laat afhangen of wat hem betreft dit stuk als
hamerstuk tijdens de statenvergadering aan de
orde kan komen.
Spreker heeft het idee dat de heer Wierda aan
het verkeerde adres is met zijn vragen en dat hij
in Den Haag moet zijn waar de nieuwe wet be-
handeld gaat worden. Overigens vraagt hij de
gedeputeerde of deze mogelijkheden ziet om het
Drentse model redelijk in stand te houden en of
de provincie wellicht toch niet wat te veel water
ziet branden en te bang is voor de nieuwe ont-
wikkelingen die de wet de provincie voorschrijft.
Hopelijk is de provincie creatief genoeg om daar
flexibel op in te spelen. Het tweede punt betreft
het feit dat de nota signaleert dat er sinds 1992
ƒ 55.000,-- provinciaal geld wordt besteed, wat al
negen jaar niet is veranderd. Waarom is dat niet
veranderd? Die vraag klemt temeer, nu de nota
aangeeft dat er nu plotseling behoefte zou be-
staan aan een grotere provinciale inbreng. Is
deze zo uit de lucht komen vallen, of bestaat die
behoefte al langere tijd? Hij betreurt het dat de
nieuwe wet op de jeugdzorg niet verder gaat met
betrekking tot het cliëntenbeleid. De vraag is hoe
zelfstandig de provincie is om een eigen cliën-
tenbeleid te voeren binnen de wettelijke normen.
Mag de provincie verder gaan dan de wet voor-
schrijft?

De paragraaf over het klachtrecht roept vragen
bij hem op. Volgens de nota wordt er onvoldoen-
de gebruik van het klachtrecht gemaakt. Dat kan
een aantal oorzaken hebben. Het kan zijn dat er
geen of nauwelijks klachten zijn, maar dat zou te
mooi zijn om waar te wezen. Het college wil het
bestaan van het Provinciale Klachtencommissie
Jeugdzorg Drenthe (PKJD) stelselmatig onder de
aandacht brengen, maar dat was tot voor 2001
ook altijd al het geval. Wat wil de provincie nu
anders gaan doen en welke hoop heeft de pro-
vincie dat het beter zal worden? Hij pleit voor
een intensiever contact met de betrokkenen,
zodat kan worden nagegaan wat de oorzaak is
van het weinige gebruik dat er van het klacht-
recht gemaakt wordt. Aan het leefstijlonderzoek
van 18- tot 23-jarigen hecht het college vrij veel
waarde. Spreker begrijpt dit niet helemaal, want
18- tot 23-jarigen vallen voor spreker niet onder
de jeugdzorg maar onder de jongvolwassenen.
Waarom moet dit nog in de Nota jeugdzorg?
Spreker maakt zich voorts zorgen over de inzet
van vrijwilligers bij de Kindertelefoon. De nota
spreekt daar ook zorg over uit en er is vrij veel
verloop onder de vrijwilligers. Hij is bang dat de
kwaliteit en kwantiteit van de telefoonbeantwoor-
ding mogelijk achteruit zal gaan en dat zou de-
sastreus zijn. Hij vraagt het college om hier de
nodige aandacht aan te schenken. Verder heeft
hij een vraag die buiten de nota ligt maar die
spreker toch wenst te stellen. Hij heeft begrepen
dat er wat problemen zijn bij het de Toegang in
Emmen en dat het maatschappelijk werk zich uit
die Toegang heeft teruggetrokken. Kan de gede-
puteerde daar een antwoord op geven?

Mevrouw SMILDE sluit zich aan bij de waarde-
rende woorden van de heer Van Heukelum voor
het actieprogramma. Jaar in jaar uit krijgen de
staten goede actieprogramma’s voorgeschoteld.
Het valt haar op dat er de afgelopen twee jaar
veel op het gebied van jeugdzorg is gebeurd. De
problematiek van alleenstaande minderjarige
asielzoekers (AMA’s) en het Advies- en Meld-
punt Kindermishandeling (AMK) zijn erbij geko-
men. Zij is dan ook volstrekt niet verbaasd dat er
extra formatieplaatsen nodig zijn, wil de provincie
de kwaliteit van de jeugdzorg in Drenthe hand-
haven zoals deze nu is. In de krant las zij van-
morgen een hartenkreet van de directeur van het
Dollardcollege dat er extra aandacht voor de
opvang van AMA's moet komen. In het verlengde
wat de heer Bollen daarover gezegd heeft, is het
goed om provinciaal te bekijken of de inburgering
van AMA’s op een of andere manier nader ge-
stalte kan krijgen. Zij vraagt zich af of het onder-
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hand geen tijd wordt om een provinciewijd web
van Toegangen vast te stellen, zodat iedereen bij
een Toegang terechtkan. Volgens spreekster
wordt er al jaren gewerkt aan het van de grond
krijgen van cliënteninspraak. Zij zou het geweldig
vinden indien daar eens vorderingen in werden
gemaakt en wat haar betreft mag dit best vanuit
Drenthe worden gestimuleerd als het landelijk
nog niet zover is. In het kader van de zorgen die
zij heeft over de Implementatie van de Kaderwet
jeugd merkt zij op reuze benieuwd te zijn wat de
gedeputeerde op dit gebied tot stand kan bren-
gen. Zij heeft het idee dat hier in deze provincie
goed in kaart is gebracht waar de problemen
liggen, dus in die zin heeft de heer Wierda niets
nieuws gezegd. Vanuit de statencommissie kan
de gedeputeerde op warme steun rekenen om
dit op een goede manier af te wikkelen.

Mevrouw DIRKS is onder de indruk van de ver-
zorging van het voorliggende stuk. Het geeft een
duidelijk beeld van het totale aanbod van jeugd-
zorg en geeft duidelijk de knelpunten weer en
wat daaraan gedaan kan worden. Tussendoor
zijn de staten goed op de hoogte gehouden van
ontwikkelingen en dat maakt het stuk plezierig
om te lezen. In de loop van het jaar is weer een
aantal organisaties bezocht, zodat dit stuk voor
haar is gaan leven. Dit Actieprogramma jeugd-
zorg is het laatste ter voorbereiding op een
nieuwe beleidsnota. Zij vraagt hoe deze goede
lijn kan worden voortgezet in de totstandkoming
van de nieuwe beleidsnota. Hoe ziet de procedu-
re eruit en hoe gaat de provincie om met de con-
tinuïteit van beleid? Als het gaat om continuïteit
van beleid komt zij meteen bij het knelpunt van
de implementatieprogramma’s als gevolg van de
nieuwe wetgeving. De splitsing tussen de To e-
gangen en de jeugdzorg is in dat kader op zich
niet zo vreemd en er is op een goede manier
omgegaan met een splitsing tussen indicatiestel-
ling en het aanbieden van zorg door middel van
het onafhankelijk zorgtoewijzingsbureau. Op
deze manier vindt splitsing van indicatiestelling
en het aanbieden van zorg plaats. Zij maakt zich
er wel zorgen over dat de Toegangen de verant-
woordelijkheid worden van de gemeenten en dat
de gemeente de regie krijgt. Hoe houdt de pro-
vincie dan toch de samenhang in de gaten? De
provincie is dan namelijk afhankelijk van de ca-
paciteit van het lokale ambtelijk apparaat. Bij de
breedtesport is al aangehaald dat de invulling
van breedtesportactiviteiten afhangt van de in-
vulling van het ambtelijk apparaat en of daar
ambtenaren voor zijn. Op deze manier kunnen er
in de keten van de jeugdzorg gaten ontstaan

wanneer het gaat om de lokale invulling waar de
provincie de regie
niet meer over heeft. Uitgaande van een keten is
een keten zo sterk als de zwakste schakel. Bij
Emmen is dat met de problemen met het maat-
schappelijk werk ook wel duidelijk geworden. Op
welke wijze kan de provincie de dreiging dat de
schakel breekt, omzetten in een kans om te zor-
gen dat de keten intact blijft, ook daar waar
zwakke schakels aanwezig zijn? Punt 9 uit het
Implementatieprogramma heeft te maken met de
decentralisatie van de gezinsvoogdij. Daarbij
staat dat het stappenplan uitgevoerd kan worden
wanneer daar voldoende middelen voor zijn. Zijn
dat middelen die de provincie van het Rijk kan
verwachten of wordt er ook verwacht dat de pro-
vincie daarin een bijdrage kan leveren? Wat al is
aangekaart, is dat de provinciale bijdrage margi-
naal is en dat gekeken zal worden bij het opstel-
len van het nieuwe beleidsprogramma of het
bedrag wel voldoende is. Is het huidige bedrag
van ƒ 55.000,-- nu wel voldoende om tegemoet
te komen aan het huidige provinciale ambitieni-
veau? Er wordt wel aangekaart dat geldelijke
overschotten van voorgaande jaren uit de doel-
uitkeringen incidenteel ingezet kunnen worden.
Is er zicht op hoeveel dat is? Zijn er criteria voor
de incidentele besteding van deze overschotten?

Mevrouw VAN DIJK steunt de heer Wierda in zijn
inspreekreactie. De knelpunten zoals die zijn
aangegeven door het ZWO en het IVOM ten
aanzien van jonge vluchtelingen en AMA’s deelt
zij en haar zorgen hierover heeft zij vorig jaar bij
het vorige actieprogramma reeds uitgesproken.
In IPO-verband gaat hierover ook gesproken
worden. Kan het college daar iets over zeggen?
Wat verwacht het college van het voorleggen
van dit probleem aan het Ministerie van Justitie?
Wanneer gaat dat gebeuren? Zij heeft begrepen
dat er een aanpassing in het actieprogramma
komt naar aanleiding van de reactie van het
ZWO over het benoemen van knelpunten ten
aanzien van jonge vluchtelingen en AMA’s. De
reactie van het IVOM geeft geen aanleiding tot
aanpassingen. Zou daar toch niet iets over op-
genomen kunnen worden zodat er een opening
blijft voor aanvullende maatregelen? Voor de
decentrale Jeugdinformatiepunten (JIP's) is vori-
ge jaar al een eenmalige subsidie uitgetrokken.
Dit jaar gebeurt dat weer. Het lijkt erop dat een
eenmaal opgezette JIP ook onderhoud vergt en
net als vorig jaar vraagt zij zich af waarom deze
subsidie niet structureel wordt gemaakt. Het
college onderstreept het belang van Internet voor
de Toegangen. Spreekster heeft iets gelezen
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over een experiment dat niet nader wordt geduid
en er is ook geen bedrag voor gereserveerd. Zij
heeft wel begrepen dat er een heel recent voor-
stel ligt van het WOJD op het gebied van Inter-
net. Zij stelt voor om dat voorstel in het actiepro-
gramma op te nemen, zodat hieraan ook al in
2002 vorm kan worden gegeven.

Mevrouw KEMPE gaat akkoord met dit actiepro-
gramma en heeft het met veel genoegen gele-
zen. Zij is erg onder de indruk van alle hulp die
aan jongeren wordt geboden, en met name jon-
geren met problemen. Er ontstaat een duidelijk
en helder beeld ten aanzien van de stand van
zaken en de voornemens voor 2002. De reacties
van de organisaties en instellingen op dit actie-
programma zijn door het college van commen-
taar voorzien en meegenomen in de conclusies
die zijn getrokken. In 2001 is er slechts één
klacht binnengekomen bij de PKJD. Gesteld
wordt dat het college de Provinciale klachtenre-
geling weer uitdrukkelijk onder de aandacht wil
brengen. Is nu echt onbekendheid de oorzaak
van het uitblijven van klachten, of is er geen be-
hoefte aan? Is daar enig inzicht in?
Er komt een landelijke evaluatie en dat lijkt haar
een goede zaak. Zij is benieuwd hoe groot de
respons in andere provincies is. Hoe is het
voorts met de wachtlijst bij het AMK gesteld?
Volgens spreekster is er een wachtlijst van veer-
tig kinderen en die stapel moest eind 2000 zijn
weggewerkt. Is dat echt gelukt? Voorlopig blijft er
onzekerheid over de financiële normering van de
AMK’s en zij is benieuwd of de toegezegde in-
tensiveringsmiddelen voor 2002 voldoende zijn.
Wat betreft de structurele financiering van het
Diagnostisch Centrum Seksueel Misbruik van
Kinderen is deze er nog steeds niet. Komt deze
er wel en is er al meer over bekend? Er schijnt
overwogen te worden om het centrum te sluiten,
maar dat mag volgens haar echt geen optie zijn.
Over het extra hoofdstuk over het implementa-
tieprogramma van de Wet op de jeugdzorg merkt
zij op dat dit een duidelijk beeld geeft van alle
veranderingen die de nieuwe wet geeft. Gesteld
wordt dat het als een uitdaging wordt gezien om
de verworvenheden van het Drentse model voor
de toegangen te behouden en of aan de nieuwe
wettelijke vereisten wordt voldaan. Hiervoor is
steun van het Rijk noodzakelijk, maar kan de
provincie die steun wel krijgen? Wat gebeurt er
als dit niet gebeurt? De Toegangen gaan onder
gemeentelijke regie vallen. Zij vraagt zich af wel-
ke gevolgen dit voor de provincie zal hebben. In
het hoofdstuk is sprake van negen afspraken die
aan het Rijk worden voorgelegd. Nogal wat van

die afspraken gaan over de financiën. Als het
Rijk deze afspraken honoreert, worden er heel
wat knelpunten opgelost. Daarbij doelt zij met
name op de structurele wachtlijsten in de zorg op
indicatie, zoals verwoord op pagina 58 van de
nota. Heeft het college de verwachting dat deze
negen afspraken gehoor vinden bij het Rijk?
Volgende maand zal het Rijk met de provincie
convenanten of afspraken gaan maken, gericht
op de invoering van deze nieuwe wet. Wordt de
commissie op de hoogte gehouden van het re-
sultaat van dat overleg?

Mevrouw NIEUWENHUIZEN heeft waardering
voor dit stuk. Het doet haar deugd dat in de vol-
gende regiovisie en het Provinciaal beleidskader
jeugdzorg 2002-2006 weer aandacht besteed
gaat worden aan een visie op zorg en dat er dan
weer gebruikgemaakt gaat worden van onder-
zoeksgegevens als cliëntenregistratie en wacht-
lijstgegevens. Dat moet uiteindelijk de basis van
de jeugdzorg zijn. Zij vindt het goed dat er aan-
dacht gevraagd wordt voor de rol en positie van
cliëntorganisaties door de provincie Drenthe in
de nieuwe wet. De cliëntenvertrouwenspersoon
staat op de rol. Haar vraag is of deze beperkt
moet blijven tot de residentiële hulpverlening of
dat de ambulante jeugdzorg hier aanspraak op
zou moeten maken. Er wordt erg weinig gebruik-
gemaakt van de klachtenregeling. Zij is be-
nieuwd naar de evaluatie en wat de oorzaken
daarvan zijn. Is er al een tussenrapportage van
het experiment met de tienermoeders? Als het al
in het tweede jaar van de uitvoering zit, moet ten
minste bekend zijn of er gebruik van gemaakt
wordt. Er is een soort hergroepering van daghulp
voor niet-school-gaande jeugd in de categorie
Zeer moeilijk opvoedbare kinderen (ZMOK). Dat
geldt voor met name Papenvoort, Emmen, As-
sen, Meppel en Hoogeveen. Hoort daar ook een
financieel plaatje bij of gebeurt dat budgettair
neutraal? Wanneer is de presentatiedatum van
de cd-rom "Help vandalisme afbreken"? Zij feli-
citeert het college in dit verband met de Gouden
Pluim. Het inloopspreekuur van de Kindertele-
foon in Groningen is stopgezet omdat er geen
subsidie meer gegeven wordt. Kan dit niet in de
Toegang van Noordenveld worden onderge-
bracht? Het project waar jeugdigen die kleine
criminaliteit hebben gepleegd geconfronteerd
worden met slachtoffers, vindt zij op zich goed.
Dit dient natuurlijk wel tot de kleine criminaliteit
beperkt te blijven. Zorgelijk zijn de ontwikkelin-
gen met betrekking tot de financiering van het
Diagnostisch Centrum Seksueel Misbruik van
Kinderen. Hopelijk is daar een oplossing voor te
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vinden? Het AMK is nog steeds in opmars en in
2000 was er helaas weer een stijging van het
aantal gevallen met veertig procent. Onderzoek
naar de effecten van advisering en melding is
nodig. Ten aanzien van het landelijk telefoon-
nummer vindt zij het niet prijzenswaardig dat er
een heel jaar nagedacht kan worden waar het
geld voor deze publiekscampagne vandaan moet
komen. Zij is zeer benieuwd naar de resultaten
van het experiment met de Eigen Kracht-
conferentie. Zij gaat akkoord met het structureel
maken van de financiële bijdrage aan de toe-
gangen in Assen en Emmen, maar dan moeten
de personele fricties in Assen wel opgelost zijn.
Belangrijk lijkt haar de afstemming tussen de
Toegang en andere lokale initiatieven, zoals in
Aa en Hunze en Klazienaveen, zodat geen wild-
groei plaatsvindt. Waarom wordt het project Trili-
um in Drenthe niet uitgevoerd? Wat zijn de ef-
fecten hiervan op de werking van pleeggezin-
nen? Zij wenst de gedeputeerde en de ambtena-
ren veel sterkte en succes in de onderhandelin-
gen met het Rijk over de afspraken die er ge-
maakt moeten worden over de uitvoering van de
nieuwe wet en doelt daarbij met name op de
afspraken 3 en 4.

De heer NIEMEIJER vindt het voorliggende stuk
een brei van woorden, maar dat hoeft niet per se
aan de ambtenaar te liggen, maar kan ook aan
spreker liggen. Er zijn veel woorden nodig, maar
in de nota wordt weinig gezegd. Het lijkt erop dat
deze nota wat te vroeg is gekomen en doet on-
samenhangend aan. Boterzachte en hoogst on-
zekere afspraken maken dat de nota zeer veel
tekst heeft en er worden weinig feiten genoemd
die formeel vastliggen. Het Actieprogramma
jeugdzorg 2002 spreekt over de nieuwe Wet op
de jeugdzorg. Het schijnt dat deze wet de pro-
vincie danig voor de voeten loopt. Nu valt het
niet mee om iets opgelegd te krijgen wanneer de
provincie er zelf van overtuigd is dat er wordt
voldaan aan de gestelde normen. De zoge-
naamde afspraken op pagina 52 tot en met 58
ontkrachten dit stuk nogal. Er zijn in Drenthe
nogal wat bureaus die de jeugdzorg betreffen en
dat komt bij hem over alsof er nog nauwelijks
gezonde jongeren zijn. Hij weet echter wel beter.
Daarmee beweert hij niet dat een en ander on-
nodig is, maar het geheel komt op hem over als
meer aanbodgestuurd dan vraaggestuurd beleid.
Het is de verdienste van de huidige verzor-
gingsmaatschappij dat er nu veel klemmende
zaken voor de mensen kunnen worden gedaan,
maar dit moet niet doorschieten. De regisseur
lijkt meer achter de coulissen te regisseren, ter-

wijl hij het spel niet speelt. Anderen schrijven het
stuk en spelen het wel. In dit verband vraagt hij
zich af wat de rol is van ouders, opvoeders en
kinderen zelf is. De rol hiervan is van weinig
betekenis terwijl de maatschappij, in casus de
provincie, de rol van hen overneemt. Initiatieven
vanuit de samenleving kunnen en moeten wor-
den ondersteund, maar de regievoerende pro-
vincie moet daarbij niet opnieuw het wiel probe-
ren uit te vinden. De zogenaamde afspraken op
pagina 52 tot en met 58 ontkrachten het stuk
zodanig dat hij de gedeputeerde uitnodigt met
aanvullend materiaal te komen om die afspraken
juridisch controleerbaar te maken. Zolang dat
niet het geval is constateert hij dat de jeugdzorg
meer zorg dan jeugd is.

De heer GAASBEEK sluit zich aan bij de zege-
ningen die de heer Van Heukelum in dit stuk ziet.
Het stuk bevat een lijn die al enige jaren is inge-
zet en die lijn wordt voortgezet. Hij hoopt dat
deze wordt volgehouden. Mevrouw Van Dijk
maakte een opmerking in de richting van de heer
Wierda en spreker is het daar helemaal mee
eens. Hij vindt het bijzonder prettig dat de heer
Wierda inspreekt en ook de wijze waarop hij
inspreekt. De heer Wierda denkt met de provi n-
cie mee en dat facet verdient bij de insprekers de
aandacht. In het verleden heeft spreker veel
vergaderd met de heer Wierda en zijn betrok-
kenheid bij dit stuk is groot. Spreker hoopt dat hij
dit kan voortzetten. Uit de eigen middelen stelt
de provincie in het kader van cofinanciering in
totaal maar 1 promille beschik-baar van het be-
drag dat in totaal nodig is. Nu is dit een relatief
gering bedrag en dit impliceert dat de provincie
ruimhartig dient te zijn indien er nog financiële
hobbels zouden zijn te nemen in de voorgestelde
zaken. Dat is een verantwoordelijkheid die de
provincie op zich moet laden. Het Consultatiebu-
reau voor Alcohol en Drugs (CAD) geeft aan dat
er weinig aandacht is voor zaken als verslaving
en preventie. Was het niet zo dat het jeugdpar-
lement in 1998 voltallig aangaf dat de jongeren
zelf het drugsprobleem als veel groter ervaren
dan hun alcoholprobleem? Heeft het CAD gelijk
met deze kritiek of is de kritiek ten onrechte? Het
IVOM heeft uitgebreid geparticipeerd bij de in-
spraakmogelijkheden en zich in zijn optiek als
zeer te waarderen partner betoond. Is de provi n-
cie aan de andere kant niet bezig met het af-
bouwen en afbreken van de inbreng van het
IVOM? Wat komt daarvoor in de plaats? Is het
juist dat het IPO-standpunt over AMA’s in deze
kwestie niet tot de provinciale jeugdzorg be-
hoort? Hoe gaat het dan met het overgangsge-
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bied van jeugdigen tussen de 18 en 23 jaar?
Deskundigheidsbevordering bij de gemeenten is
ook een taak van de provincie. Net als bij de
Sportnota benadrukt hij het belang van deskun-
dige ambtenaren in plattelandsgemeenten en de
ambtenaren van STAMM. Dit is onontbeerlijk
voor het goed functioneren in de gemeenten.
Weliswaar zijn de gemeenten autonoom, maar
spreker brengt naar voren dat gemeenten het
zeer waarderen indien zij deskundige steun krij-
gen van provinciale ambtenaren en STAMM. Alle
zaken die voor de jeugd van belang zijn dienen
in begrijpelijke taal te worden geformuleerd. Het
is namelijk belangrijk dat de jeugd zelf kennis-
neemt van hetgeen er over hen gezegd wordt.
Met het oog op de komende raads- en provinci-
ale verkiezingen is het Statenspel uit communi-
catief oogpunt erg belangrijk. Spreker vindt dat
het stuk in zijn geheel het karakter kan krijgen
van een A-stuk, want de waardering voor het
programma is vrij algemeen. Hij onderstreept de
ambtelijke inspanningen die zijn gedaan om tot
dit stuk te komen.

De heer PRINSEN sluit zich aan bij de gemaakte
complimenten. De jeugdzorg blijft een ingewik-
kelde zaak. Er zijn veel problemen en er wordt
veel gedaan. De vele informatie en programma’s
die op hem afkomen maakt het moeilijk om het
overzicht te houden. Ondanks het heldere stuk is
het een groot en ongrijpbaar geheel. Sommige
zaken zijn ingewikkeld om inzicht in te krijgen. Er
gaat ontzettend veel geld om in de jeugdzorg en
soms schrikt hij ervan dat er niet in bedragen in
guldens, maar in euro’s wordt gedacht. Hij vraagt
het college nog even tijd om te wennen aan de
euro en de bedragen in guldens er nog bij te
geven. Het is ingewikkeld om inzicht te krijgen in
wat instellingen precies doen met het geld. De
ene instelling is veel meer geld kwijt dan de an-
der en de verschillen kunnen oplopen tot miljoe-
nen euro’s. Voor een simpel statenlid is dit moei-
lijk te bevatten en hij is bijna geneigd te denken
dat een miljoen meer of minder niet uitmaakt. Hij
vraagt zich af of die verschillen in bedragen
grijpbaarder kunnen worden gemaakt. Zo kan hij
zich geen voorstelling maken van het bedrag van
ƒ 175.000,-- dat bestemd is voor het Netwerk
pleegzorg. Jeugdzorg Drenthe vraagt dit bedrag
om tien familienetwerkberaden te financieren.
Dat is ƒ 17.500,-- per beraad. Wat gebeurt er
met
dat geld in grote lijnen?
De jeugdzorg heeft momenteel te maken met
een toenemende complexiteit van de problema-
tiek bij cliënten. Daarnaast zijn er wachtlijsten

binnen de Toegangen, veroorzaakt door de grote
toeloop van jeugdigen en ouderen. Hij is blij dat
het college dit onaanvaardbaar vindt. Het is van
groot belang dat het college de staten op de
hoogte houdt van de ontwikkelingen. Er zijn in-
tensiveringsmiddelen beschikbaar gekomen
zodat de capaciteit van de Toegangen fors kan
toenemen. Het college geeft ook aan dat het
moeilijk is om te zeggen dat dit voldoende is om
de capaciteitsproblemen bij de Toegangen volle-
dig op te lossen. Wat gebeurt er als dat niet lukt?
Daarnaast heeft de Toegang in Assen te maken
met aanloopproblemen in de vorm van personele
fricties. Zijn deze problemen specifiek voor de
Toegang Assen of komt dit bij meerdere Toe-
gangen voor? De eindevaluatie van deze Toe-
gangen wordt in de loop van 2001 gehouden.
Heeft deze eindevaluatie inmiddels plaatsgevon-
den en wat zijn de resultaten? De PKJD kan
momenteel niet voldoen aan de vraag naar on-
dersteuning en begeleiding van cliënten vanwe-
ge de stijging van het aantal cliënten dat aan-
klopt bij de PKJD. Hij is benieuwd naar de oor-
zaak van deze stijging. In het stuk wordt gespro-
ken over de levensvatbaarheid van het project
"Kom op" van het jeugdombudswerk in Gronin-
gen, waar ook de Kindertelefoon
Groningen-Drenthe bij betrokken was. Er is een
inloopspreekuur georganiseerd voor jongeren die
behoefte aan ondersteuning hadden. Het project
is niet levensvatbaar omdat de gemeente
Groningen geen subsidie gaf. Is het zo dat die
levensvatbaarheid puur en alleen afhankelijk is
van de subsidie van een van de partners? Hoe
was de deelname van de jongeren aan dit pro-
ject? In grote lijnen is het voorliggende stuk een
eerlijk stuk. Problemen worden duidelijk neerge-
zet en er worden oplossingen aangedragen die
doeltreffend kunnen zijn. De toekomst zal dit
leren. Hij stemt in met dit stuk.

Mevrouw DE VRIES dankt de commissie voor de
uitgesproken complimenten naar aanleiding van
dit stuk. Die complimenten gaan in de richting
van alle mensen die zich met dit stuk hebben
bezig gehouden. De heer Van Heukelum heeft
het over de Toegangen gehad en de mogelijkhe-
den die dit geeft voor het Drentse model.
Spreekster denkt dat de provincie niet te bang
moet zijn en moet zoeken naar creatieve moge-
lijkheden in de vorm van optie 2. Optie 1 houdt
enkel in dat de provincie probeert om het be-
staande model van jeugdzorgverlening in stand
te houden. Als er toch een aanpassing nodig is
dan dient de inzet te zijn om te zorgen dat het
grote goed van het Drentse model, te weten de



21 november 2001 22

lokale inbedding en het zorgen voor een naadlo-
ze overgang van gemeentelijk naar provinciaal,
geen geweld wordt aangedaan. Als dat betekent
dat de provincie daar, zoals in het implementa-
tieprogramma staat, onafhankelijke mensen bo-
ven zet of dat er mensen van de instellingen
boven worden gezet, dan is dat voor spreekster
fase 2. In die zin worden de vormen weliswaar
aangepast zonder dat de inhoud van het provi n-
ciaal beleid terzake geweld wordt aangedaan.
Op dit moment gaat zij er nog steeds van uit dat
het model zoveel mogelijk kan worden behouden
zoals het nu is. Onlangs heeft een bezoekcom-
missie gekeken bij Support in Hoogeveen en
vinden gesprekken plaats met mensen van het
Nederlands Instituut voor Zorg en Welzijn
(NIZW). Ook wendt menig statenlid zijn of haar
eigen politieke kanalen aan en daarnaast wordt
er continu gekeken hoe het beleid op het gebied
van jeugdzorg op de beste manier gestalte kan
worden gegeven. De hoop op behoud van de
verworvenheden van het Drents model is wat
spreekster betreft nog steeds niet vervlogen.
Uit het krediet Jeugdhulpverlening komt
ƒ 55.000,-- en daarvan is gezegd dat dit ten op-
zichte van het gehele bedrag wel wat weinig is.
Spreekster heeft geconstateerd dat de provincie
wat dat betreft altijd de tering naar de nering
heeft gezet. Spreekster vindt dan ook dat er niet
ad hoc besloten kan worden tot verhoging van
dat bedrag, maar wil in het nieuwe beleidskader
van de Wet op de jeugdzorg bepalen welk bud-
get er voor de komende vier jaar nodig is in het
kader van het krediet voor de jeugdhulpverle-
ning. Pas dan kan er een afgewogen oordeel
worden gegeven of het krediet omhoog moet.
Spreekster is van mening dat het omhoog moet,
maar de mate waarin dat moet en hoe dat moet,
kan dan worden vastgesteld.
Meerdere commissieleden hebben naar het
cliëntenbeleid gevraagd. Zowel het Rijk als de
provincie hebben een mening over het cliënten-
beleid en de provincie vindt dat dit best wat ver-
der kan gaan dan nu het geval is. Er is niemand
die de provincie belet om in samenspraak met
instellingen dat cliëntenbeleid wat verder vorm te
geven. Als het gaat om de klachtenregeling die-
nen twee zaken te worden onderscheiden. Er is
een Provinciale klachtencommissie waar de uit-
eindelijke klachten worden behandeld, maar
daarnaast is er ook het Bureau Informatie en
Klachtenondersteuning Drenthe. Dat bureau
werkt heel goed. Dat dat bureau juist heel goed
werkt kan een oorzaak zijn van het feit dat er
minder klachten binnenkomen. Ook al zijn er
minder klachten dan dient alles toch zo goed

mogelijk te verlopen. Het bestaan van een
klachtenbureau is wettelijk voorgeschreven en
het is een provinciale taak om onder de jongeren
te laten zien dat die mogelijkheid tot klagen er is.
Daarom is er een folder uitgebracht speciaal
gericht op jongeren, zodat de jongeren de weg
naar het klachtenbureau weten te vinden en zij
gebruikmaken van die mogelijkheid.
Onderzoek naar 18- tot 23-jarigen is mogelijk.
Hoewel de jeugdzorg in principe doorloopt tot
18 jaar geeft de wet de mogelijkheid van een
uitloop naar 23 jaar. De provincie had enkel de
gegevens tot en met 18 jaar voorhanden en met
de gemeenten is afgesproken om het onderzoek
uit te breiden tot en met 23-jarigen. Gemeenten
hebben een bijdrage geleverd in dat onderzoek
en samen met de provincie wordt dan ook het
onderzoek ten behoeve van 18- tot 23-jarigen in
kaart gebracht. De AMK heeft wachtlijsten en
deze waren dusdanig dat er ook vanuit jeugd-
zorg iemand neergezet is om die wachtlijsten
aan te pakken. Zoals het nu loopt, is straks de
complete wachtlijst weggewerkt. Om ook in de
toekomst geen wachtlijsten te laten ontstaan, zijn
extra intensiveringsmiddelen voor jeugdzorg
ontvangen en in het Implementatieprogramma
wordt het ideaalbeeld verwoord. Als dat ideaal-
beeld gerealiseerd wordt, kan alles op een goe-
de manier worden ingevuld. Of dat ideaalbeeld,
zoals dat is verwoord in hoofdstuk 9 van dit pro-
gramma, gerealiseerd wordt, blijkt in december
2001. Dan immers ontvangt de provincie bericht
van het Rijk of dit Implementatieprogramma zo
uitgevoerd kan worden. Naar de laatste informa-
tie zullen er zelfs per provincie bestuurlijke over-
leggen plaatsvi nden over de vormgeving van het
Bureau Jeugdzorg. Dat betekent dat ook daar-
door de mogelijkheid ontstaat om nog meer
maatwerk te leveren op dat terrein.

De heer VAN HEUKELUM geeft aan tevens
aandacht te hebben gevraagd voor de positie
van de vrijwilligers.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat er aandacht
is voor de positie van de vrijwilligers. Ten aan-
zien van de participatie van het algemeen maat-
schappelijk werk in het Bureau Jeugdzorg in
Emmen merkt zij op dat er een tijd is geweest
waarin die inzet van het maatschappelijk werk in
de toegang verlaagd is. Dat had nogal wat oor-
zaken die eenieder vorig jaar in de krant heeft
kunnen lezen. Op dit moment is er een nieuwe
directeur aangetrokken bij het algemeen maat-
schappelijk werk en spreekster heeft de indruk
dat deze een fan van de Toegangen is. Als het
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gaat om de eindevaluatie van de Toegangen in
Emmen en Assen dan is deze in con-
cept gereed. Deze eindevaluatie wordt in de
projectgroep besproken en bevat een positief
beeld dat alleen kan leiden tot voortzetting van
de subsidie. Met betrekking tot de inburgering
van de AMA’s merkt zij op dat het project zoals
dat in het voorliggende stuk is beschreven en
waarover in het verleden door de commissie al
eens is gesproken in het kader van een toewij-
zing uit een van de fondsen, vooral wonen, op-
vang en begeleiding, zinvolle dagbesteding,
zorg, hulpverlening, onderwijs en aanbod be-
treffen. In dat project probeert de provincie een
keten aan te brengen en als dat op een goede
manier lukt, is dat de beste voorwaarde om te
komen tot een situatie waarin AMA’s geen zinlo-
ze dagen doorbrengen. Ten aanzien van de ver-
spreiding van de Toegangen merkt zij op dat er
op dit moment zes Toegangen zijn die het goed
doen. Weliswaar hebben die Toegangen zo hun
kinderziektes, maar alle gemeenten en instanties
zijn positief over de Toegangen. De gemeenten
willen de Toegangen dan ook graag behouden
en willen dit in de toekomst verder uitbreiden. Er
is reeds een project gaande om de Toegangen
te verspreiden in plattelandsgebieden en ook dat
project loopt goed. Met de andere gemeenten
die dat graag willen is het college in gesprek om
te kijken hoe daar een Toegang of een depen-
dance daarvan kan worden gerealiseerd. Het is
dus uitdrukkelijk de bedoeling om te kijken of er
een provinciewijd systeem van Toegangen gere-
aliseerd kan worden. Mevrouw Dirks vroeg hoe
een goede lijn voortgezet kan worden in het
nieuwe beleid. Dat is iets waar de provincie zelf
verantwoordelijk voor is en zij vindt dat de goede
lijn van het beleid kan worden voortgezet indien
goed in kaart wordt gebracht wat het veld nodig
heeft. Zij constateert dat het zowel haar bedoe-
ling is als die van de statencommissie om de
goede lijn voort te zetten en te kijken of er naar
aanleiding van de veranderende vraag en de
veranderende wereld in de vorm van de Wet op
de jeugdzorg aanpassingen nodig zijn. De pro-
vinciale regie op het Bureau Jeugdzorg en de
lokale inkleuring van het beleid mag niet leiden
tot het misverstand dat er enige verandering zal
plaatsvinden in de invloed van welke partij dan
ook. Dat is namelijk niet het geval. De huidige
provinciale inzet zal ook in de toekomst worden
gegarandeerd. Lokale inkleuring heeft met name
te maken met de regiefunctie; gemeenten kun-
nen zelf het beste bepalen wat er binnen de ge-
meenten nodig is aan jeugd- of ouderenzorg. Dat
bete-
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kent overigens niet dat de provincie het loslaat
en de gemeenten zegt dat deze zich er maar
mee moeten redden.
De criteria waaraan incidentele overschotten
dienen te worden besteed, zitten binnen de
doeluitkering. Er kunnen ook vernieuwende acti-
viteiten mee worden uitgevoerd. Op het totale
budget kan er hooguit een overschot van een
paar ton ontstaan en dit geld is ook vaak al nodig
om de post Onvoorzien mee te vullen. De criteria
voor besteding van overschotten zijn dus te vi n-
den binnen de doeluitkering. De gezinsvoogdij
wordt gedecentraliseerd naar de provincies. Dat
betekent dat de budgetten die daarvoor zijn be-
stemd ook naar de provincie dienen te worden
doorgesluisd. Mevrouw Van Dijk heeft het gehad
over de AMA-proble-matiek in IPO-verband. Het
gaat daarbij met name om het beroep dat AMA’s
doen op de zorg, want daarmee wordt geen re-
kening gehouden. Dat is iets wat in IPO-verband
dient te worden aangepakt. Ten aanzien van de
structurele financiering van JIP's staat er een
post in dit actieprogramma van ƒ 114.000,-- die
met name is bestemd voor structurele onder-
steuning van de JIP's, in de vorm van admini-
stratie en onderhoud. Ook kunnen gemeenten
een eenmalig bedrag van de provincie krijgen
om een JIP in te richten. Het internetplan van de
WOJD is nog steeds erg globaal en moet nog
uitgewerkt worden. In hoofdstuk 9 van het Im-
plementatieprogramma is te zien dat hiervoor
ƒ 200.000,-- is opgenomen en als de uitwerking
er is, zal worden bekeken hoe dit in Drenthe kan
worden uitgevoerd.

Mevrouw VAN DIJK benadrukt dat de ontwikke-
lingen op dit gebied zo snel gaan dat dit niet nog
eens een jaar kan worden uitgesteld.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat het plan nog
zo recent is dat het veel te globaal is om het uit
te werken en dat kost tijd. Dat betekent dat er
geen gedeelte van het geld alvast kan worden
vrijgemaakt om aan Internet te besteden. Het
kan best zijn dat dit plan op enig moment wel
heel snel kan worden ingevoerd. In dat geval
zullen de staten moeten kijken of er mogelijkhe-
den zijn waarmee dat op dat moment kan wor-
den gefinancierd. Mevrouw Kempe heeft het
over het Diagnostisch Centrum Seksueel Kinder-
misbruik. Ook het college wil dat dit structureel
gefinancierd wordt en gelukkig wil het ministerie
op dit gebied nu een pilot starten in de vorm van
het Nationaal actieplan preventie seksueel mis-
bruik kinderen (NAPS). Het college zal de ge-
sprekken over structurele financiering blijven

voeren. De commissie zal op de hoogte worden
gehouden over alle ontwikkelingen door middel
van het actieprogramma, waarin elk jaar is te
zien wat er het voorgaande jaar op het gebied
van de jeugdzorg is gebeurd en wat dat voor het
heden en de toekomst betekent. Indien er een
uitkomst van het ministerie binnenkomt over
datgene wat er in het Implementatieprogramma
staat en of het Rijk daarmee akkoord gaat, zal de
commissie ook daarover nader worden geïnfor-
meerd door middel van het toesturen van een
afschrift daarvan. Mevrouw Nieuwenhuizen
vraagt waarom het project van Trilium in de
pleegzorg in Drenthe niet wordt uitgevoerd. Het
college is in overleg met de voorziening voor
pleegzorg om te kijken welke meerwaarde het
project in Drenthe kan hebben. Als het meer-
waarde heeft, kan het in een volgend actiepro-
gramma worden gehonoreerd. Op dit moment is
het daarvoor nog te vroeg. De tussenrapportage
over tienermoeders is nog niet gereed. Wel zijn
er afspraken gemaakt om de bevindingen in de
tussenrapportage structureel in het beleid in te
bedden. Destijds zijn er acht plaatsen voor tie-
nermoeders vrijgemaakt en deze zijn alle bezet.
De tussenrapportage zal vooral op inhoudelijke
achtergronden zijn gebaseerd en zal binnenkort
verschijnen. De heer Niemeijer heeft een mening
over het voorliggende stuk die uit de toon valt bij
de mening van de overige commissieleden. Zij
ondersteunt hem echter in de opmerking dat
ouders en opvoeders ook een verantwoordelijk-
heid in de thuissituatie hebben voor wat betreft
de zorg voor de jeugd en dat dit niet geheel kan
worden overgelaten aan de provincie. Daarom
spelen preventieprojecten en programma’s als
"Hulp aan huis" zo’n grote rol in het provinciale
actieprogramma. Op die manier kan er in het
voortraject al het zonodige worden gedaan om te
voorkomen dat jongeren in het zwaardere zorg-
circuit terechtkomen.
De AMA’s vallen niet onder de jeugdzorg, maar
onder het Ministerie van Justitie. Het zijn echter
wel in Nederland verblijvende kinderen en dat
maakt dat er bij zorgvragen vanuit deze groep de
jeugdzorg in dezen wel een verantwoordelijkheid
heeft. Het Ministerie van Justitie is echter ver-
antwoordelijk voor de kosten van het verblijf van
AMA’s in Nederland. Het is dus niet iets wat
structureel uit de provinciale budgetten dient te
worden gefinancierd. De financiële onderbou-
wing van het bedrag van ƒ 175.000,-- uit de be-
groting voor het Netwerk pleegzorg is spreekster
wel duidelijk. In de leeskamer liggen namelijk alle
reacties ter inzage en het college streeft ernaar
om zo duidelijk mogelijk te maken hoe dergelijke
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bedragen totstandkomen. Indien dit niet duidelijk
genoeg is, zal dit de volgende keer worden mee-
genomen teneinde te proberen nog duidelijker
aan te geven hoe die bedragen totstandkomen.
De aanpak van de capaciteitsproblemen bij de
Toegangen is zowel terug te vinden in het Im-
plementatieprogramma als de vorige program-
ma’s waarin de intensiveringsmiddelen met na-
me in de Toegangen werden ingezet. Het stre-
ven is dus om de capaciteit in stand te houden
en zo mogelijk te verbeteren. Ook vanuit de in-
stellingen is nadrukkelijk wel de goede wil aan-
wezig om die capaciteitsproblemen aan te pak-
ken. Het blijft echter een aandachtspunt waarbij
continu schaarse krachten op een grote zorg-
vraag dienen te worden ingezet. Met betrekking
tot de Kindertelefoon weet spreekster dat Gro-
ningen de subsidiëring heeft stopgezet.

TWEEDE TERMIJN

De heer WIERDA geeft aan bepaald niet bang te
zijn voor nieuwe ontwikkelingen als de invoering
van de nieuwe Wet op de jeugdzorg. Juist in
Drenthe is er een flinke voorsprong ontstaan op
dit gebied. Het gaat echter om het structureren
van de zorg en in dat opzicht lijkt het erop dat de
goede samenwerking in Drenthe gaat lijden on-
der de manier waarop de jeugdzorg in de rest
van het land is geregeld. Dat bepaalt in hoge
mate het standpunt van de staatssecretaris.
Spreker weet dat hij aan het verkeerde adres is
als het gaat om de wetgevende verant-
woordelijkheid, maar hij grijpt iedere mogelijkheid
aan zijn standpunt duidelijk te maken en niet te
gemakkelijk mee te gaan in hetgeen van buiten
Drenthe op de provincie afkomt. Het gaat ten-
slotte niet om de structuren die de kwaliteit van
de zorg bepalen, maar om de samenwerking
tussen de diverse partners in de jeugdzorg.

De VOORZITTER concludeert dat de status van
dit statenstuk kan worden gewijzigd in een
A-stuk dat zonder verdere bespreking in de sta-
ten kan worden vastgesteld.

9. Statencommissiestuk van 6 november
2001, kenmerk 45/6.14/2001009924,
Jeugdparticipatie

Mevrouw SMILDE heeft met veel plezier dit
voorstel gelezen en heeft het gevoel dat hierin
een stuk vraaggestuurd beleid zichtbaar wordt.

Zij heeft alleen een vraag over de financiering en
gehoord de beraadslagingen bij het vorige
agendapunt wordt zij alleen maar gesterkt in die
vraag. Zij vraagt zich af waarom de gedeputeer-
de allerlei potjes moet aanbreken om er het be-
drag van ƒ 150.000,-- uit te halen, aangezien er
een budget van ƒ 6 miljoen is voor onvoorziene
uitgaven in 2002. De gedeputeerde moet op die
manier ƒ 40.000,-- uit de gelden voor jeugdhulp-
verlening halen. Zij stelt voor om dit project van
harte te steunen en het volledig uit de post On-
voorzien te financieren.

Mevrouw SMITH merkt op dat het in dit commis-
siestuk om drie punten gaat. Het gaat allereerst
om jeugdparticipatie met betrekking tot de jeugd-
zorg. Daarnaast gaat het om het toegankelijk en
inzichtelijk maken van de provinciale politiek
naar de jeugd toe en als laatste gaat het om het
uitvoering geven aan het Actieprogramma cul-
tuur, welzijn en zorg met betrekking tot jeugdpar-
ticipatie. Dit zijn drie zeer ideële uitgangspunten
en alledrie vallen of staan deze projecten met de
deelname van jeugd aan de voorgestelde pro-
jecten. Daarvoor is het nodig op de juiste wijze
publiciteit te geven aan deze projecten op een
manier die de jeugd in alle leeftijdsgroepen aan-
spreekt. Daarover wil zij graag nog iets meer
informatie. Alle leeftijden zijn betrokken op hun
eigen niveau en de diverse projecten zien er
goed uit. Wat vindt de jeugd er eigenlijk van? Dit
valt wel op te maken aan de hand van de deel-
name van de jeugd aan de projecten. Zij is erg
blij met de toevoeging van een duidelijke financi-
ele toelichting en begroting en deelt het stand-
punt van mevrouw Smilde om de financiering in
zijn geheel uit de post Onvoorzien te halen.

Mevrouw VAN DIJK vindt dit een prachtige ma-
nier om jeugd bij bestuur en beleid te betrekken.
Zij sluit zich aan bij de opmerkingen die
reeds zijn gemaakt over de financiële onderbou-
wing van het voorstel. Zij geeft zich, als
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zijnde commissielid dat niet tevens statenlid is,
op als kandidaat om een van de jeugdigen bij het
spelen van het statenspel te ondersteunen.

De heer WENDT vindt jeugdparticipatie een pri-
ma idee. De vraag is alleen hoe de jeugd bereikt
moet worden. Volgens spreker dient de jeugd
van twaalf jaar en ouder bereikt te worden via de
scholen door middel van het vak maatschappij-
leer. Dat levert ook nog eens studiepunten op.
De jeugd tot twaalf jaar dient juist niet via school
bereikt te worden, want de school krijgt zoveel
post dat de schoolleiding veel van die post in de
prullenbak gooit. Het bereik van die jeugd dient
dus vooral via huis-aan-huisbladen te gebeuren.
Voor vijf- tot negenjarigen wordt een filmpje ge-
maakt op een aantal scholen maar het afdraaien
van dat filmpje op een slotbijeenkomst lijkt spre-
ker niet voldoende, want dan wordt slechts een
beperkt aantal jeugdigen bereikt. Het college
maakt in de bijlage melding van het feit dat er
twee vormen van debat zijn, namelijk het Natio-
naal debat en het VARA-Lagerhuisdebat. Spre-
ker vindt dat de provincie zichzelf best een pluim
mag geven want de provincie doet nu al jaren-
lang mee aan het Europees Jeugdparlement, dat
eind april altijd in deze statenzaal wordt gehou-
den. Dat is een debat dat door honderden jonge-
ren uit de provincie eerst op scholen wordt ge-
oefend en daarna hier in de statenzaal wordt
gevoerd. Dat debat had dan ook best in dit stuk
genoemd mogen worden. Tot slot vraagt spreker
zich af of Hans Smit van het Jeugdjournaal nu de
meest bekende persoon voor twaalf- tot vijftienja-
rigen is. Het is namelijk niet te hopen dat het
Jeugdjournaal die doelgroep heeft. Het is voorts
zorgelijk jammer en verdrietig dat de Stafgroep
Communicatie geen gelden voor dit project over
heeft. Mevrouw Brink zei een uur geleden dat de
prioriteit bij de jeugd ligt, maar blijkbaar wordt die
mening niet overal gedeeld.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN vindt dat in dit stuk
een aantal leuke ideeën staat, waardoor de
jeugd bij het provinciaal jeugdbeleid kan worden
betrokken. Bij het onderwerp Achterwerk in de
Kast wordt jongeren gevraagd de vraag te be-
antwoorden wat zij fijn vinden en wat hen geluk-
kig maakt. Jongeren die om zorg vragen zijn
echter vaak niet gelukkig. Ten aanzien van het
statenspel merkt zij op dat zijzelf een keer een
statenspel heeft meegemaakt. Het is heel be-
langrijk om dit goed voor te bereiden in de klas-
sen op school, want anders is het effect mini-
maal of komt er iets heel anders uit dan eigenlijk
vooraf de bedoeling was.

De heer NIEMEIJER merkt op dat de provincie
zich in dezen wil profileren als een actieve be-
stuurslaag. Spreker neemt aan dat de provincie
dat al was en vraagt zich af of zijn gevoelen wat
dat betreft onjuist is. Dat de provincie iets wil
doen aan de desinteresse van de jeugd in de
hedendaagse politiek is begrijpelijk. Het is dan
ook goed om deze discussie zo breed mogelijk
te voeren. De vraag die er vanuit de jongeren
naar dit soort activiteiten is, is echter op zijn
zachtst gezegd nogal minimaal. Jeugdigen kun-
nen pas hierin participeren indien zij begrijpen
wat er op het gebied van provinciaal jeugdbeleid
aan de hand is. Kortom, de provincie wordt in dit
stuk neergezet als een actieve bestuurs-laag.
Door middel van de projecten die worden ge-
noemd in het voorliggende stuk geeft de provin-
cie als de goedheiligman cadeaus aan de jeugd
waar deze niet om heeft gevraagd. Dit stuk heeft
dus een aanbodgestuurd in plaats van een
vraaggestuurd karakter. Het is daardoor ondui-
delijk wat het bereik van de jeugd is. Dit klemt
temeer nu de op leeftijd toegespitste onderdelen
niet zijn uitgewerkt en de inschakeling van de
Jongerenraad eerder niet is gelukt. Hij consta-
teert dan ook dat het stuk louter aanbod-
gestuurd beleid bevat, waarbij het er tevens op
lijkt dat de provincie Endemol wil beconcurreren
met behulp van de VARA en een onduidelijk
bureau. Het voorliggende stuk is dus hooguit
amusant te noemen en gaat nauwelijks over
jeugdparticipatie. Dit stuk zal zijn steun dan ook
niet krijgen.

De heer GAASBEEK heeft een heel ander ver-
haal dan de heer Niemeijer. Hetgeen mevrouw
Smilde heeft gezegd over jeugdparticipatie en
verleend krediet onderschrijft hij volledig. Hij is
het ermee eens dat het project in zijn geheel uit
de post Onvoorzien dient te worden gefinancierd.
Hij heeft vier kanttekeningen. Hij vindt dat de
plannen ook aan de jeugd zelf voorgelegd die-
nen te worden en dat de reacties van de jeugd in
de plannen moeten worden verwerkt. Tevens
dienen de activiteiten die zijn gericht op preven-
tie hoog in het vaandel te worden gehouden,
want dat heeft de jeugd zelf ook aangegeven.
Door de statenspelen die zich al meerdere malen
hebben afgespeeld in de statenzaal wordt de
politiek dichter bij de jeugd gebracht. Wat de
heer Wendt daarover zei klopt volledig. Mits het
statenspel goed wordt voorbereid komt dit echt
tot zijn recht en doet de jeugd er zelf graag aan
mee. Ten slotte is er iets geschreven over een
verhalenwedstrijd. Spreker denkt dat het goed is
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dat leerlingen in de vorm van verhalen hun le-
venssfeer beschrijven en suggesties doen voor
vernieuwingen en verbeteringen. Er zijn altijd
jongeren bij die zich ervoor generen om dit pu-
bliekelijk naar voren te brengen, maar zij schrij-
ven het wel op en kun-nen zich dan vaak bijzon-
der goed uitdrukken. Voor het overige staat hij
zeer positief ten opzichte van dit stuk.

De heer PRINSEN is sinds zijn installatie als
statenlid al bezig met jongerenparticipatie omdat
hij het belangrijk vindt dat de doelgroep betrok-
ken wordt bij het overheidsbeleid. Dit garandeert
ook een deel van het succes. Hij stemt in met het
voorliggende stuk en is verheugd dat het nu ein-
delijk van de grond komt.

De heer VAN HEUKELUM vindt het voorliggende
stuk wel getuigen van vraaggestuurd beleid.
Vanuit de staten was het bijna statenbreed een
wens bij de behandeling van de regiovisie om de
jeugd meer bij provinciale politiek te betrekken.
Hier is adequaat op geantwoord en spreker vindt
het zeer creatief wat er nu voorligt. Of de pro-
jecten werken is iets wat de tijd zal moeten leren,
maar niet geschoten is altijd mis. Het programma
is zeer creatief en hij vindt het de moeite waard
om het te proberen. Met betrekking tot de finan-
ciering bestaat er toch wel wat irritatie bij zijn
fractie. Het voorstel is om een bedrag van
ƒ 100.000,-- uit de post Onvoorzien te halen. Op
zich betreft het echter een post die voor onvoor-
ziene zaken is bedoeld en spreker constateert
dat de inkt van de begroting van vorig jaar nau-
welijks droog is of er wordt al onmiddellijk geld
uit de post Onvoorzien gehaald. Zo’n drie à
vier jaar geleden is uit de staten al de wens naar
voren gekomen om tot dit voorstel te komen. Het
plan is voorts zo doorwrocht dat er een behoorlij-
ke voorbereidingstijd aan vooraf is gegaan. Was
het nu niet beter geweest om dit hele verhaal in
de begroting mee te nemen? Het gaat immers
niet om de hoogte van het bedrag, maar om de
wijze van financiering. Spreker vindt dit niet net-
jes en vindt eigenlijk dat de financiering anders
zou moeten.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat er ten aan-
zien van de financiering diverse mogelijkheden
waren. Het was mogelijk om vooraf een globaal
bedrag in de begroting op te nemen voor de
projecten ten behoeve van jeugdparticipatie. Dan
was er in de staten de discussie ontstaan welk
bedrag er op de begroting had gemoeten en of
dat bedrag ook beter onderbouwd had kunnen
worden. Daar is dus bewust niet voor gekozen.

Het college heeft ervoor gekozen om aan de
staten een financieel goed onderbouwd stuk voor
te leggen, wat inhield dat er eigenlijk geen ande-
re mogelijkheid overbleef dan in de gelden te
voorzien op de wijze zoals dat nu in het voorlig-
gende stuk is gebeurd. Dat betekent dat spreek-
ster het anders had gedaan als het anders had
gekund en dat een en ander reeds binnen de
begroting zou zijn opgenomen. De begrotingscy-
clus brengt echter met zich mee dat dan al in
een heel vroeg stadium een vast bedrag in de
begroting opgenomen had moeten worden en
dat bedrag dient dan ook reeds te zijn onder-
bouwd door middel van het aangeven van be-
stedingsdoelen. Die onderbouwing was echter
pas klaar nadat de begroting al was vastgesteld.
Spreekster heeft nog geprobeerd om daar een
paragraaf in het commissiestuk zelf aan te wij-
den om aan te geven hoe zij zelf tegen deze
problematiek aankijkt. Dat betekent dat zij geen
andere mogelijkheid zag dan om een deel van
het geld uit de post Onvoorzien te halen. Door
een aantal fracties is de vraag gesteld waarom
nog een gedeelte van het geld uit het krediet
Jeugdhulpverlening gehaald moet worden. De
reden daarvan is dat het college heeft gepro-
beerd om het beroep op de post Onvoorzien zo
laag mogelijk te houden. Als de commissie vindt
dat dat op een andere manier moet, dan hoort
spreekster dat graag in tweede termijn. Zij heeft
dat in ieder geval van de OSD, GroenLinks en
het CDA gehoord.
Spreekster dankt de commissie voor de positieve
insteek van de meerderheid van de fracties. De
publiciteit die aan de projecten moet worden
gegeven is van groot belang om die projecten tot
een succes te maken. Geprobeerd is om die
activiteiten te vinden die bij de jeugd aanslaan.
Dat heeft het college niet zelf bedacht, maar met
name ook in samenspraak met scholen en de
Jongerenraad Drenthe. Deze zijn betrokken bij
het begin van het project om te kijken hoe een
en ander moest worden aangepakt. Dat heeft
ertoe geleid dat voorliggende projecten
zijn voorgesteld. Dat de VARA wilde meewerken
betekende een kans om gebruik te maken van
de debattraining en presentatoren van deze om-
roep. Als de provincie dat zelf had moeten doen
dan had het veel meer geld gekost. De jeugd kan
het beste worden bereikt door een goede com-
municatie. Dat kan door middel van het op
scholen vertellen wat de provincie op dit gebied
organiseert. Aan het statenspel is dan ook na-
drukkelijk een voorlichtingscampagne naar de
scholen toe gekoppeld. De scholen die aan het
statenspel meedoen, wordt verteld waar het spel
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over gaat en wat de spelregels zijn. Ook kunnen
jongeren op scholen inhoudelijk reeds op het
statenspel worden voorbereid. De heer Gaas-
beek vraagt de plannen aan de jeugd zelf voor te
leggen. Wat de provincie nu doet gaat vooraf
aan het feit dat de provincie schrijft. Het einde
van dit project is namelijk het begin van het vol-
gende project en daarbij zal ook worden gezorgd
dat hierover met de jeugd zo goed mogelijk ge-
communiceerd wordt. Wat nu voorligt is dus nog
slechts een gedeeltelijke input voor het hele tra-
ject.
Het stuk wordt nog wel verder uitgewerkt dus als
het gaat om presentatoren die een bepaald idee
van het project het beste naar voren kunnen
brengen, dan heeft het college wel een aantal
personen en namen in gedachten. Voorzover
spreekster het kan overzien kan er altijd zodanig
voor de persoon van een presentator worden
gekozen die aansluit bij de belevings-
wereld van jeugd. Het is niet zo dat er een film-
pje wordt gedraaid op scholen, maar de provin-
cie laat jongeren op eigen gelegenheid vertellen
hoe jongeren tegen bepaalde zaken aankijken.
Daar wordt een soort van compilatie van ge-
maakt en dat wordt op de slotbijeenkomst ge-
toond.

TWEEDE TERMIJN

Mevrouw SMILDE merkt op zo wel te horen wat
de reactie is op haar voorstel. Zij ziet op de be-
leidsbrief op pagina 2 dat er onder 1.1. staat dat
het college de inzichten die dit oplevert wil mee-
nemen in een samen te stellen nieuw beleidska-
der en het Actieprogramma jeugdzorg 2003. Die
programma’s zullen in mei 2003 in concept wor-
den aangeboden. Zij sluit zich in dit kader van
harte aan bij de woorden van de heer Van Heu-
kelum over de financiering. Spreekster denkt dat
wanneer er gekeken wordt naar continuering van
dit project in 2003 er een andere dekking van de
kosten moet komen dan uit de post Onvoorzien,
want dan zal het toch structureel uit de begroting
moeten komen. Dan doet

zich op dat moment niet hetzelfde gedoe voor als
dat van vandaag.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat zij probeert
de opmerking van mevrouw Smilde te begrijpen.
Het voorliggende stuk is slechts incidenteel om-
dat het iets is wat alleen maar voorafgaand aan
het maken van de regiovisie gebeurt en indien

de visie er eenmaal is, zal een dergelijk voorstel
niet meer in deze vorm worden gedaan.

Mevrouw SMILDE antwoordt dat zij dat goed
vindt.

De heer GAASBEEK merkt op dat mevrouw
Smilde vraagt om een uitspraak over haar voor-
stel, maar die heeft hij al gegeven. De kritiek die
de VVD op financiële onderbouwing van het stuk
heeft, is wel terecht en in dat opzicht had een en
ander bij het flexibel beleid moeten worden op-
genomen. Voor een belangrijke zaak als de
voorliggende dient echter geld vrijgemaakt te
kunnen worden.

De heer PRINSEN sluit zich bij de woorden van
de heer Gaasbeek aan.

De heer VAN HEUKELUM kan zich in het voor-
stel van het college vinden. Het gaat hem er niet
om of dit voorstel nu linksom of rechtsom wordt
gerealiseerd. Het ging hem in eerste instantie
alleen maar om de financieringssystematiek.

De VOORZITTER concludeert dat het voorlig-
gende stuk, hetgeen een C-stuk is dat slechts ter
bespreking in de commissie komt voor te liggen,
voldoende is behandeld.

10. Statenstuk 899, Intrekking Verordening
regelende de samenstelling, de be-
voegdheid en de werkwijze van de Pro-
vinciale Raad voor de Volksgezondheid
(PRV)

Mevrouw CEELEN merkt op dat het gezien de
ontwikkelingen bij het IVOM en het opheffen van
die instantie per 1 januari 2003 duidelijk is dat
ook de PRV als onderdeel van het IVOM de pro-
vinciale relatie zal moeten beëindigen. Daarbij
komt het gegeven dat er de facto geen sprake
meer was van specifieke taken voor de PRV.
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De PRV was dan ook reeds geruime tijd een
slapende instantie. De PvdA gaat akkoord met
het statenstuk en gaat er vanzelfsprekend vanuit
dat de personele consequenties op dezelfde
wijze zullen worden afgehandeld als bij de
beëindiging van de subsidierelatie met het IVOM.

De heer VAN HEUKELUM merkt op dat het
voorliggende stuk in de lijn der verwachtingen ligt
en hij sluit zich dan ook aan bij de PvdA. Begin
dit jaar is in het provinciehuis besloten om de
steun aan het IVOM op te heffen, dus is het lo-
gisch dat de PRV daarbij volgt. Hij heeft ook
aangegeven dat hij geen enkele functie en taak
meer weggelegd ziet voor de PRV. De vraag is
wel welke wettelijke mogelijkheden de provincie
heeft om de PRV op te heffen. In de Gezond-
heidswet van 1956 ligt namelijk vast dat de PRV
er moet zijn. Hoewel de rijksoverheid ook van die
verplichting af wil, is het bestaan van de PRV
wettelijk voorgeschreven. Dat een aantal andere
provincies hun PRV wel hebben afgeschaft en
met andere woorden de wet overtreden, geeft de
provincie Drenthe nog niet het recht om de ove-
rige provincies in die handelwijze te volgen.
Spreker vraagt of de gedeputeerde daarover met
het Ministerie van WVC contact heeft gehad.
Spreker heeft begrepen dat er nog twee mede-
werkers bij de PRV werken. Hij vraagt of de af-
spraken die gemaakt zijn voor wat betreft de
personele consequenties ook gelden voor het
personeel van de PRV.

Mevrouw SMILDE gaat akkoord met dit stuk en
sluit zich aan bij de vragen die door vorige spre-
kers hierover reeds zijn gesteld.

Mevrouw DIRKS sluit zich tevens bij de vorige
sprekers aan. De afhandeling van de personele
consequenties dient vooral op correcte wijze te
gebeuren.

De heer IETSWAART gaat akkoord met dit voor-
stel en ondersteunt de opmerkingen die de heer
Van Heukelum hierover heeft gemaakt.

Mevrouw KEMPE, mevrouw NIEUWENHUIZEN
en de heer NIEMEIJER gaan akkoord met het
voorliggende statenstuk.

De heer GAASBEEK sluit zich aan bij hetgeen
mevrouw Ceelen reeds heeft gezegd met be-

trekking tot dit statenstuk. Hij betreurt het gezien
zijn vroegere ervaringen met het IVOM nog

steeds dat deze instantie achter de horizon gaat
verdwijnen.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat er met be-
trekking tot de afwikkeling van de personele con-
sequenties van opheffing van de PRV een relatie
met het IVOM ligt. Met het IVOM is een tijdpad
afgesproken waarbinnen een en ander vorm zal
worden gegeven. De personele consequenties
strekken zich uit tot 18 medewerkers, inclusief de
twee medewerkers van de PRV. Deze twee me-
dewerkers zijn formeel nog in dienst van de
PRV. Om alles op correcte wijze af te wikkelen
dienen de staten het college te mandateren om
de datum van intrekking van de verordening te
bepalen. De verordening kan niet eerder worden
ingetrokken dan nadat een en ander met betrek-
king tot het personeel netjes is geregeld. Dat
betekent dat er geen problemen zijn, want de
personele afwikkeling zal gebeuren conform de
wijze waarop dit is geschied bij het IVOM. De
verordening zal niet eerder worden ingetrokken
dan nadat alles netjes is geregeld ten aanzien
van de twee leden van de PRV. De positie van
de PRV in het kader van de Gezondheidswet is
dat de provincie de PRV niet kan opheffen. De
provincie kan echter wel de verordening intrek-
ken, want dit is een bevoegdheid van de staten.
De provincie trekt bij dezen de verordening dus
in. Deze verordening is heel lang geleden inge-
steld in deze provincie en in Nederland is hier-
door nog slechts in twee provincies een PRV
actief. In alle andere provincies is de PRV niet
langer meer actief als zijnde een PRV. Hoewel
de provincie dus niet de PRV kan opheffen, kan
de PRV wel doodbloeden. Zo is er nu nog
slechts één persoon lid van het bestuur van de
PRV. Het college benoemt namelijk iedere vier
jaar de leden van het bestuur. De provincie heft
dus de PRV niet op want anders wordt in strijd
met de wet gehandeld. De verordening zal daar-
naast niet eerder worden ingetrokken dan nadat
de personele consequenties op de hierboven
omschreven wijze zijn afgehandeld.

De VOORZITTER concludeert dat de commissie
unaniem een positief advies uitbrengt naar aan-
leiding van dit statenstuk, zodat het als A-stuk in
de vergadering van provinciale staten kan wor-
den behandeld.
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11. Statenstuk 902, Verhoging subsidie
2002 Regionaal Patiënten-
/Consumentenplat-form Drenthe ten
behoeve van activiteiten uitkeringsge-
rechtigden

De heer GAASBEEK vraagt of in het voorliggen-
de stuk min of meer staat aangegeven dat
STUID enigszins uit de begroting is gevallen en
dat met dit stuk dient te worden ingestemd om
de activiteiten voor uitkeringsgerechtigden te
kunnen voortzetten. Bijstandsuitkeringen vallen
onder verantwoordelijkheid van de gemeenten
en het is daarom belangrijk dat ook hier de pro-
vincie haar regietaak houdt.

De heer NIEMEIJER merkt op dat zijn fractie
veel vertrouwen heeft in dit statenstuk maar wil
een en ander niet overhaasten. Hij mist echter in
dit stuk wel een feitelijke financiële onderbou-
wing van deze eenmalige verhoging. Spreker
zou hierbij graag een externe kostenspecificatie
bij dit geheel willen betrekken. In dit verband
vraagt hij hoe de gedeputeerde de volwaardig-
heid van het RPCP in de verschillende overleg-
gen kan meten. Deze overleggen hebben name-
lijk zo al hun ervaringen met STUID en spreker
staat dan ook niet te trappelen om zomaar ruim
ƒ 85.000,-- in het geheel te stoppen. Dit klemt
temeer daar het hem toch al opvalt dat centraal
aandachtspunt van deze vergadering is dat het
consequent hanteren van vraaggestuurd beleid
met meetbare en verifieerbare resultaten gelei-
delijk aan weer losgelaten wordt. Spreker is het
daarmee niet eens en naar zijn verwachting zou
de kritiek wel eens weer kunnen toenemen. Hij
gaat dus wel akkoord maar tegen het bedrag van
ƒ 85.000,-- zit hij wel aan te hikken.

Mevrouw KEMPE gaat akkoord met het voorlig-
gende stuk. Zij heeft nog even gedacht aan ver-
laging van het bedrag. Uit het stuk van het RPCP
dat in de leeskamer lag bleek namelijk dat er
vorig jaar problemen zijn geweest. Wellicht dat
dat een rol heeft gespeeld bij het feit dat vorig
jaar het gehele bedrag niet is gebruikt.

De heer IETSWAART gaat akkoord met het
voorliggende stuk voordat het straks in de notitie
met betrekking tot patiënten- en consumenten-
beleid wordt opgenomen. Hij pleit ervoor om de
onzekerheid voor STUID hiermee te beëindigen.
Wanneer zal deze nota verschijnen?

Mevrouw DIRKS gaat met het voorliggende stuk
akkoord en vindt het een provinciale taak om de

onafhankelijkheid van mensen met een uitkering
te onderstrepen, aangezien het van groot belang
is dat uitkeringsgerechtigden bij belangenbehar-
tiging een onafhankelijke positie moeten kunnen
innemen. Ten aanzien van het bedrag hikte zij
tegen de verlaging van het bedrag aan, aange-
zien er meer nodig is en de subsidie afhankelijk
moet zijn van het activiteitenprogramma en niet
van het niet-uitgevoerde activiteitenprogramma
van vorig jaar, want daar waren problemen mee
met betrekking tot de uitvoering. Wanneer dat de
aanleiding is om voor het activiteitenprogramma
van dit jaar minder uit te geven, dan vindt zij dat
niet gerechtvaardigd. In het toekennen van het
bedrag wordt enerzijds het bedrag van
ƒ 84.997,-- genoemd en in het besluit gaat het
over een bedrag van ƒ 85.393,--. Waar bestaat
dat verschil uit?

Mevrouw SMILDE gaat akkoord met het voorlig-
gende stuk. Deze week heeft zij van het RPCP
begrepen dat de werkzaamheden die voorheen
STUID deed en die nu bij het RPCP liggen, ont-
wikkelingen zijn die er blijk van geven dat dit wat
breder opgepakt wordt. In die zin heeft zij ge-
hoord dat de te verwachten gemeentelijke bij-
drage te laag zou zijn en daarom dient dit ietwat
te worden genuanceerd. Spreekster merkt op dat
het college dan in de gaten houdt welke ontwik-
kelingen er zijn en dat volgend jaar zal worden
gekeken hoe daarmee omgegaan moet worden.
Zij gaat wel akkoord met de situatie zoals die nu
is. Als er werkelijk meer geld nodig is, moet daar
volgend jaar nog eens naar gekeken worden.

De heer VAN HEUKELUM gaat akkoord met het
voorliggende stuk. Opnieuw wordt dit stuk uit de
post Onvoorzien gefinancierd. Daar dient een
keer een einde aan te komen. Als het gaat over
de hoogte van het bedrag en de vermindering
naar een bedrag van ƒ 85.000,--, dan geeft het
college aan dat er minder plaatsen nodig zijn.
Wat bepaalt dat het bedrag met ongeveer
ƒ 35.000,-- is verlaagd?

Mevrouw CEELEN gaat akkoord met het advies.
Het verschil in de bedragen ziet zij nog niet,
maar dit heeft iets te maken met het feit dat door
de uitvoering van de activiteiten er een



21 november 2001 31

eenmalig bedrag beschikbaar komt. Weliswaar
zijn er wat problemen geweest, maar nu is
STUID ingebed in het RPCP. Zij gaat ervan uit
dat van het RPCP een bredere kracht en profes-
sionaliteit zal uitgaan. De PvdA gaat ook akkoord
omdat er nog een patiënten- en consumenten-
notitie aan zit te komen. Spreekster gaat ervan
uit dat daarin afspraken gemaakt zullen gaan
worden tussen de gemeenten en de provincie
over de bijdrage van de diverse partijen.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat de Nota pati-
enten- en consumentenbeleid dit voorjaar zal
verschijnen. Een van de dingen waarom het geld
incidenteel wordt verstrekt, heeft met het verle-
den te maken. Ooit is afgesproken om de struc-
turele subsidie aan STUID te stoppen en de sub-
sidie incidenteel te verstrekken. Spreekster heeft
dan ook gemeend te moeten wachten totdat de
Nota patiënten- en consumentenbeleid zou zijn
verschenen in het voorjaar, zodat ook echt be-
sproken kan worden wat de taken van het RPCP
zijn en wat dat betekent voor de financiering. Het
bedrag moet dus nog één keer uit de post On-
voorzien worden gehaald en daarna hoopt
spreekster alles goed te hebben geregeld. Het is
nu aan de staten om al dan niet vast te stellen
dat de provincie hierin een zeker belang had.
STUID is dan ook enkel op de wijze zoals
spreekster zojuist aangaf buiten de begroting
gevallen. De financiële onderbouwing van STUID
ligt in de leeszaal ter inzage, want daar ligt het
gehele plan dat is ingediend naar aanleiding van
de activiteiten.

De heer NIEMEIJER antwoordt het jaarverslag
van het RPCP te hebben gelezen en hij consta-
teert dat STUID daar is ondergebracht. In het
jaarverslag heeft spreker gelezen dat STUID met
het vervoer, de afstand en de personeelsbezet-
ting zat en toen vroeg hij zich af of alle proble-
men van STUID waren opgelost. Gaat dat nu
ineens wel goed functioneren?

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat STUID is
ondergebracht bij het RPCP. Dat betekent dat
STUID in een groter lichaam zit en dat betekent
dat de professionaliteit kan worden verbeterd.
Het gaat hierdoor beter met de activiteiten voor
uitkeringsgerechtigden. Zij vraagt of het de
Ouderenpartij niet zozeer gaat om het geld, maar
dat het voornamelijk gaat om het feit of de acti-
viteiten voor uitkeringsgerechtigden beter verlo-
pen dan in het verleden.

De heer NIEMEIJER antwoordt dat dat klopt.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat de verlaging
van het bedrag met ƒ 35.000,-- is ingegeven
door het vorig jaar benutte bedrag. Het bedrag
dat er in de leeskamer nog in zat was aanvank e-
lijk nog hoger. De provincie heeft gekeken naar
activiteiten die daadwerkelijk zijn uitgevoerd en
de provincie heeft daarover overlegd met het
RPCP en op basis van de uitgevoerde activitei-
ten dit voorstel opgesteld. Het ambitieniveau van
het RPCP ligt uiteindelijk nog hoger, maar daar-
over dient het college nog met de staten van
gedachten te wisselen. Het verschil in de bedra-
gen waar GroenLinks op wijst, is iets waar nog
even naar gekeken zal worden.

De VOORZITTER concludeert dat het voorlig-
gende stuk als A-stuk naar de staten kan.
De volgende vergadering is op woensdag
5 september. Aanvang 9.30 uur.

12. Sluiting

De VOORZITTER sluit de vergadering om
12.52 uur.

HW
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TOEZEGGINGEN

gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 21 november 2001
in het provinciehuis te Assen.
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16 Mevrouw BRINK zegt toe dat zij met een voorstel zal komen ten aanzien van een soort van
sportevenementenfonds.

16 Mevrouw BRINK zegt mevrouw Smith toe dat daar waar een nadere financiële onderbouwing
van de projecten uit de Nota sport mogelijk is, zij de commissie daar een overzicht van zal toe-
zenden.






